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ÚSTECKÝ KRAJ

Text: Jan Táborský
Foto: Petr Berounský

nabízí. Hned zpočátku může některé po-
těšit náborový příspěvek (který ovšem 
není nárokový), po dobu služby dostá-
vá každý voják desetitisícový příspěvek 
na bydlení. Vojenský plat pak rozhodně 
není nezajímavý. Někdo zvláště oceňu-
je mimořádnou pravidelnou a velmi dů-
kladnou zdravotní péči, jiní si cení zase 
možností zvyšování kvalifi kace v růz-
ných odborných kurzech (včetně kurzů 
jazykových pro ty, kteří cizí jazyk využijí 
ve své funkci). Další položkou v pomysl-
ném seznamu výhod je síť vojenských 
re kreač ních zařízení. Po odchodu z ar-
mády čekají na člověka výsluhy podle 
odsloužených let.

Nováčci a mise
Někteří mladí lidé přicházejí na odděle-
ní náboru krajských vojenských velitel-
ství s velice jasnou představou – chtějí 
sloužit v jedné ze zahraničních misí na-
ší armády. Zde je nutno říct, že to zdale-
ka není tak jednoduché. Do takové služ-
by jsou vybíráni vojáci už zkušení a na-
víc nutně po absolvování dalšího spe-
ciálního výcviku. Všem, kteří se chtějí 
realizovat právě takovým způsobem, 
nezbývá, než doporučit trpělivost.

Jak se přijímá do armády
Přijímací procedura má v armádě ve 
srovnání s civilním prostředím svá spe-
cifi ka. Armáda si vybírá velmi pečlivě, 
a tak musí být zájemce připraven na to, 
že celý proces bude poněkud složitější, 
než je tomu zpravidla třeba v soukro-
mé fi rmě. Vše často začíná telefonátem 
na informační linku 800 154 445, zhléd-
nutím stránek www.novakariera.cz
nebo přímo návštěvou na jednom ze 
14 krajských vojenských velitelství.

V první fázi by se každý měl zaměřit na 
to, aby si uspořádal všechny informa-
ce, které dostane, a dobře si promyslel, 
zda je jeho rozhodnutí opravdu zralé – 
někteří zájemci časem zjistí, že něco si 
představovali jinak a odcházejí, i když už 
vynaložili určité úsilí. Ti opravdu rozhod-
nutí musí dodat nutné podklady a s vo-
jenským profesním poradcem vyplní žá-
dost o povolání do služebního poměru.

Výběr v Praze a Olomouci
Následuje to hlavní: vlastní výběr, te-
dy dvoudenní procedura, absolvovaná 
v Praze nebo Olomouci, při níž je každý 
uchazeč důkladně zdravotně vyšetřen, 
otestován z hlediska fyzické zdatnosti 
a prověřen vojenským psychologem. 
Kdo to myslí se vstupem do armády 
vážně, může už dopředu trénovat se-
dy-lehy, shyby, skok z místa… Při výbě-
ru se armáda musí rozloučit až s desít-
kami procent uchazečů. Zde se naplno 
ukazuje, že služba v ozbrojených silách 
se nehodí pro každého – a že ne každý 
se hodí pro ni. Těm úspěšným je odmě-
nou nabídka zcela konkrétního místa, 
na které mohou nastoupit hned po vo-
jenském výcviku ve Vyškově.
Jak bylo řečeno výše – armáda není pro 
každého. Ti, kteří se pro ni rozhodnou 
a jsou vybráni, se stávají součástí sta-
bilního profesionálního týmu s rostou-
cí domácí i mezinárodní prestiží. Mnozí 
si plní svůj sen o práci, která může ba-
vit, a vykonávají-li ji zodpovědně, jsou 
za to patřičně ohodnoceni. A to není 
v dnešní době málo.

Povolání vojákPovolání voják
- rostoucí prestiž- rostoucí prestiž

MEGAKONCERT

Karel Gott
& hosté 2009

BIG BAND FELIXE SLOVÁČKABIG BAND FELIXE SLOVÁČKA
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V dubnu se významného životního jubilea dožívá

Mgr. Jan Opočenský
farář Českobratrské církve
evangelické 
Pevné zdraví, pohodu,
radost a požehnání
do dalších let přeje 
staršovstvo
a celý sbor ČCE Teplice

Armáda při-
jímala v po-
sledních letech 
stovky nových 

profesionálních 
vojáků a v nasaze-

ném tempu nepolevu-
je ani nyní. V roce 2009 

má být přijato více než 
1 000 vojáků, a to na pozice jak řidičů 
či střelců s minimálním požadavkem 
na vyučení, tak na místa vysokoškolsky 
vzdělaných profesionálů na základní 
velitelské funkce. Alespoň část této na-
bídky se týká prakticky všech krajů.

Co obnáší být vojákem
Být vojákem zdaleka neznamená jen 
nosit v pracovní době předpisově upra-
venou uniformu a pyšnit se postupně 
rostoucí vojenskou hodností. Ze širšího 
pohledu je to spjato s celým komple-
xem odlišností od běžného zaměstna-
neckého poměru defi novaných v záko-
ně o vojácích z povolání. Jedním z hlav-
ních rysů služby je nutnost vykonávat 
ji podle potřeb ozbrojených sil, a to jak 
na území našeho státu, tak i v zahrani-
čí. Vojáky se zkrátka nestávají lidé, pro 
které je změna bydliště něčím zcela ne-
představitelným. Jejich smlouva je uza-
vřena vždy na dobu určitou (poprvé 
obvykle na čtyři až šest let) a před jejím 
uplynutím bývá při shodě obou stran 
prodlužována. Na začátku kariéry musí 
každý voják – a to třeba i kuchař – ab-
solvovat tří až šestiměsíční intenzivní 
vojenský výcvik. 

Armádní benefi ty
Mnozí si život vojáka spojují s množ-
stvím výhod. Některé armáda opravdu 

Nadešla doba, kdy v úvahách o novém zaměstnání poměřujeme nejen plat, různé benefi ty či vzdále-
nost od bydliště, ale také stabilitu zaměstnavatele na trhu práce. Obavy o stálost pracovního místa 
mohou být frustrující, a proto je pochopitelné, že vzrůstá zájem o ta, kterých se nestabilita praktic-
ky netýká. Taková místa nabízí také Armáda České republiky.



tech úspěšný umělý odchov pelikána 
bílého. Mládě pelikána se vylíhlo 25. 
února za  pomoci ošetřovatele Petra 
Hory. Po šesti týdnech se váha mláděte 

vyšplhala ze 120 gramů na více než 5 
kilogramů. Za velký úspěch považují 
chovatelé také odchov mláďat pelikána 
bílého, vylíhlá 23. března a 24. března 
přímo pod rodiči. Poslední přirozený 
odchov pelikánů bílých se zde podařil 
před více než 20 lety.     
Podkrušnohorský zoopark chová tento 
druh pelikánů od roku 1981 a návštěv-
níci je i v letošním roce budou moci 
pozorovat na ostrůvku uprostřed Ka-
menného rybníka. (met)

Nejstarší řemeslo 
v premiéře

Tragikomedii Nejstarší řemeslo od 
americké dramatičky Pauly Vogel uved-
lo 10. dubna v premiéře Městské diva-
dlo v Mostě.  
Pro mostecké divadlo hru upravil dra-
maturg Vlastimil Novák, režie se ujal 

německý režisér Radoslav Tcherniradev 
(současně vybral hudbu) za asistence 
Ladislava Kociána, scénu a kostýmy na-
vrhla německá výtvarnice Erika Lust. 
Výrazné a výhradně ženské obsazení 
inscenace posílila po třiadvaceti letech 
herečka Emma Černá, která v mostec-
kém divadle působila v letech 1963 
– 1986. Dalšími představitelkami své-
rázných postav jsou Věra Mrázková, 
Jarmila Vychodilová, Regina Razovová 
a Eva Klánová.
Reprízy jsou naplánovány na 23. dub-
na a 20. a 25. května.  (met)

Desítky milionů
univerzitě Purkyně

Z Operačního programu Vzdělává-
ní pro konkurenceschopnost získa-
la ústecká Univerzita J. E. Purkyně 
43,6 milionu korun na realizaci osmi 
projektů.
„Naše univerzita si ve velké konkurenci 
mnoha projektů počínala na výbornou. 
Do výzvy ministerstva bylo za UJEP pře-
loženo celkem 17 žádostí, z nichž 8 pro-
jektů bylo schváleno k realizaci,“ řekla 
mluvčí UJEP Jana Šiková.   (met)

Sezonu zoo zahájilo
přes pět tisíc lidí

První dubnový víkend, kdy byla za-
hájena sezona v ústecké zoo, prošlo 
její bránou přes 5 500 návštěvníků. 
Součástí slavnostního zahájení bylo 
například odhalení pamětní desky 
zakladatele areálu Dr. h. c. Heinricha 
Lumpeho, otevření nových výběhů 
pro levharty a tygry a otevření výsta-
vy Petra Práška Zoo Ústí nad Labem…
téměř jako v divočině, která potrvá do 
konce dubna. (met)

Parkovné v Děčíně
lze platit SMS

Za parkování v Děčíně lze od 20. dub-
na platit také prostřednictvím textové 
zprávy. Uhrazení platby SMS bude kont-
rolovat městská policie pomocí speciál-
ního programového vybavení.

„Motorista tak má na vybranou, zda 
zaplatí parkovné v automatu nebo jed-
noduchým odesláním SMS. Při platbě pro-
střednictvím SMS odpadnou časté starosti 
se sháněním drobných a ušetří se čas, kdy 
motorista musí dojít od automatu zpět 
k vozidlu, aby viditelně umístil parkova-
cí lístek. Prodloužení doby parkovného 
v případě zdržení je navíc otázkou jen 
několika stisků kláves mobilního telefonu. 
Odpadá tak riskování postihu za nezapla-
cení parkovného při překročení původně 
uhrazené doby stání,“ řekl děčínský pri-
mátor Vladislav Raška
Nový ceník parkovného stanovuje cenu 
za první půlhodinu stání na pět korun 
a za jednu hodinu na dvacet korun. Do-
šlo tak k sjednocení sazby parkovného 
ve všech zpoplatněných parkovací zó-
nách v Děčíně.  (met)

Přírůstky pelinánů 
v zooparku

Chovatelům v Podkrušnohorském zoo-
parku se podařil po více než deseti le-

02 Severočeský Metropol mapuje události regionu | bezplatná distribuce do domácností v celém Ústeckém kraji
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Chomutovsko

Pro obyvatele Chomutova bude 
postupně vybudováno Centrum 
sportu a volného času (Zimní stadi-
on a tréninková hala), Oddychové 
a relaxační centrum (tj. aqvapark 
plný atrakcí a 25timetrovým bazé-
nem pro závodní a kondiční plavá-
ní), Společenské a kulturní centrum 
(s 2 kinosály a klubovnami) a Letní 
stadion s tréninkovým zázemím. 
Celkové náklady se vyšplhají na 1,5 
miliardy korun, přičemž se radnici 
podařilo více než miliardu korun 
získat z fondů Evropské unie. Měs-
to bude investovat půl miliardy ze 
svých prostředků. 
„Vybudováním celého areálu občané 
získají moderní zónu pro odpočinek 
a sport. Bude to největší proměna Cho-

mutova  realizovaná v tak krátké době 
v celé historii města a lidem se podstat-
ně zlepší komfort žití ve městě,“ řekla 
primátorka města Ivana Řápková. 
Jako první se začne stavět zimní sta-
dion a tréninková hala. Následuje at-
letický stadion, oddychově relaxační 
centrum a kulturně společenské 
centrum. 
Firma North stav, a.s. je realizátorem 
stavby Centra sportu a volného ča-
su - zimní stadion a tréninkové haly 
a šatnovacího bloku. Firma zvítězila 
ve výběrovém řízení. Zimní stadion 
bude postaven za 520 619 298 korun 
bez DPH, s dobou realizace 87 týd-
nů. Tréninková hala přijde město na 
128 125 734 korun bez DPH a má být 
postavena za 76 týdnů.  (tb)

Chomutov zahájil největší
investici v historii města

Chomutov | Poklepáním na základní kámen a lidovou veselicí byla za-
čátkem dubna zahájena realizace Integrovaného plánu rozvoje města 
– Areál bývalých kasáren a přilehlého okolí. S
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Českému předsednictví 
by slušelo víc skromnosti

Ústecký kraj | Současná politická scéna doslova vře. Česko koordinuje svým předsednictvím činnosti orgánů Evropské unie, vláda je v demi-
si, řeší se přechodné období do mimořádných voleb a přitom se každý z nás potýká s většími či menšími důsledky hospodářské krize. S otáz-
kami na hodnocení posledního období jsme se obrátili na předsedu nejsilnější opoziční strany ČSSD Jiřího Paroubka. 

 Jak hodnotíte politickou situaci 
v posledních dnech?
Myslím si, že pád české vlády je vyvr-
cholením její nešťastné více než dvou-
leté činnosti, kdy v tak zvaných refor-
mách se snažila o něco, ale přitom víc 
škodila lidem. Mám na mysli ty tzv. re-
formy ve zdravotnictví včetně regulač-
ních poplatků, navýšení doplatků za lé-
ky, zrušení nemocenské v prvních třech 
dnech nemoci, navýšení cen potravin, 
léků a také cen základních druhů zboží 
a služeb, a to díky zvýšení daně z přida-
né hodnoty. Mohl bych pokračovat, za-
stavit se u radaru, který vnucovala tato 
vláda lidem a bude ho vnucovat, pokud 
by ODS byla ve volbách do Poslanec-
ké sněmovny vítěznou stranou. To by-
ly pouze průvodní věci, ale mimo to ta-
to vláda nezvládala dlouhodobě situa-
ci v Poslanecké sněmovně, neměla v ní 
většinu a přitom se chovala nadutě, 
proslula zásahy do justice, do Státního 
zastupitelství, to jsou ty nešťastné afé-
ry Čunek a Wolf. A nakonec nezvládala 
boj proti hospodářské krizi, se vším při-
cházela opožděně, ještě koncem loň-
ského roku tvrdila, že žádná krize není 
a pokud je, pak se nám vyhne, až tepr-
ve v lednu ji probudil ze snu rychlý ná-
růst nezaměstnanosti. Výsledkem toho 
všeho je i to, že ji opustili čtyři poslan-
ci, kteří se vlastně přičinili k vyslovení 
nedůvěry.

 Mirek Topolánek po pádu vlády 
ukázal, že je odhodlán bojovat dál 
a dlouho nechtěl ani slyšet o něja-
kých kompromisech a dohodách. Jak 
hodnotíte jeho postoje a co by nao-
pak ČSSD uvítala z jeho strany, 
s čím by měl přijít?
Jak je již známo, vystoupi-
li jsme s prohlášením, že 
podpoříme vládu Mirka 
Topolánka v demisi do 
konce českého před-
sednictví v EU. Vi-
dím to jako korekt-

Text: Pavel Aur, foto: Jiří Severský

ní věc, když v jiných záležitostech se-
lhala, nicméně alespoň v tomto před-
sednictví odvádí průměrnou práci. 
Vyslovili jsme však určité podmínky, ja-
ko je dohoda o společném postupu pro-
ti krizi, ale jak veřejnost sama zjistila, 
Mirek Topolánek si prosazuje pouze to 
svoje, že opatření vydaná vládou jsou 
jen ta pravá, a ta, pro sociální opatření 
na pomoc pracujícím, nezaměstnaným 
a také důchodcům a rodinám s dětmi, 
ignoroval. Já jsem také žádal Mirka To-
polánka, aby vláda přestala s nepřátel-
skými akcemi vůči krajům, které vedou 
ke snižování dotací v sociální oblasti, 
v oblastech zdravotnictví a ekologie, 
jako by vláda chtěla trestat občany za 
to, že volili v říjnových volbách ČSSD. 
Žádal jsem také, abychom se dohodli 
na urychleném projednání Lisabonské 
smlouvy v Senátu. Čtenáři si moh-
li udělat vlastní obrázek 
z dohadování s ODS 
a ostatními koaliční-
mi stranami v otáz-
kách předčasných 
voleb, kdy jeden 
den se něco slíbí 
a druhý den to už 
neplatí.

 Nakonec se 
však některá 
jednání podaři-
lo dovést k cíli, 
úřednická vláda je 
na spadnutí?

Protože nemůže dojít k politické doho-
dě, když žádná strana nemá dostatek 
hlasů, je vytvoření vlády odborníků je-
diným korektním řešením. Tak zvaná 
úřednická vláda by měla připravit zemi 
k mimořádným volbám, sestavit roz-
počet a také pracovat na dalších proti-
krizových opatřeních.

 Přestože řešení rozporů je velice 
složité, ODS vám nakonec v Poslanec-
ké sněmovně při projednávání vašich 
návrhů ustoupila a pustila je do další-
ho čtení. Můžete připomenout někte-
rá opatření, která chce ČSSD uplatnit 
pro zmírnění ekonomické krize?
Je to celý balík, který se týká především 
zmírnění sociálních dopadů na lidi, kte-
ří přišli o práci, jako je např. prodlouže-
ní délky podpůrčí doby v nezaměstna-
nosti, aby se nedostali do velkého so-

ciálního propadu, ale také 
aby dostali novou šan-

ci a mohli se připra-
vit na jiné povo-

lání. Chceme 13. 
důchod pro dů-

chodce, zvý-
šit přídavky 
na děti, udě-
lat určitý posun 
v nájemném 
tak, aby dopad 
deregulace ná-
jemného ne-

byl v jednom ro-
ce, ale aby byl rozlo-

žen z roku 2010 ale-

spoň na tři roky nebo úplně zastaven. 
Naším zájmem je také zavedení šrotov-
ného, které slavilo úspěch na Slovensku 
a v dalších zemích EU. Námi navrhova-
ná částka minimálně 2 000 eur by mě-
la být dostatečným impulsem pro dal-
ší omlazení vozového parku a oživení 
automobilového průmyslu. Na druhou 
stranu si nemyslíme, že by vládní ná-
vrh na snížení sociálního pojištění měl 
zásadní význam pro fi rmy. Naopak to 
přinese propad zhruba 18 miliard ko-
run ve státním rozpočtu. Jsme tohoto 
názoru, že fi rmám může pomoci pře-
devším zajištění zakázek.

 Vláda snížila daň z přidané hod-
noty u služeb v restauracích a někte-
rých službách s vysokou mírou lidské 
práce. Je to pro podnikatelskou sféru 
významná nebo jen kosmetická po-
moc?
Pokud jde o restaurační stravování, 
vzpomínám si na okamžik, kdy jsem 
o tom v Poslanecké sněmovně hovořil 
a podobnou cestu jsem navrhoval, ale 
tehdy to ministr fi nancí odmítl, během 
času svůj pohled na tuto věc změnil, 
což považuji za pozitivum. V restau-
racích a v kadeřnictví tato změna bu-
de mít význam, ale pak jsou tu profese, 
kde podnikatelé většinou nejsou plát-
ci DPH a u nich to význam mít nebu-
de. Škoda je, že vláda nevyužila mož-
nosti snížení DPH u tepla a elektrické 
energie.

 Mirek Topolánek nedávno uvedl 17 
úspěchů, kterých Česko dosáhlo při 
předsednictví Evropské unii. Jak vy 
hodnotíte české předsednictví?
Myslím, že rozhodující pro české občany 

není předsednictví Evropské unii, 
ti mají nyní jiné starosti. Po-

kud bych mu udělil znám-
ku, pak by to byla spíše 
průměrnost. Domnívám 
se, že by českému před-
sednictví slušelo víc 
skromnosti.

ARMÁDA ESKÉ REPUBLIKY

formacein
krajské vojenské velitelství

www.novakariera.cz
800 154 445
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V Komořanech 
začíná stavba 

uhelné skládky
Komořany | V teplárně Komořany 
začala jedna z největších investic 
posledních let. Přípravnými prace-
mi byla zahájena stavba tzv. exter-
ního uhelného hospodářství. Sklád-
ka uhlí má společnosti United Ener-
gy umožnit využívat širší portfolio 
dodavatelů paliva, než je stávající 
výhradní dodavatel – sousední 
Úpravna uhlí skupiny Czech Coal.

„V dubnu se budou rozbíhat hlavně mé-
ně „viditelné“ práce – například sanace 
nezavalených prostor z historické důlní 
činnosti v areálu teplárny a pokračují 
terénní průzkumy – báňský, hydrogeolo-
gický. Velký pohyb techniky i lidí nastane 
v květnu, kdy se rozbíhají terénní a zem-
ní práce,“ popsal start investice mana-
žer projektu Dušan Přikryl.
Stavbu řídí dceřiná společnost United 
Energy Invest, a.s., která je zároveň 
generálním projektantem celé skládky 
a bude připravovat pro svou mateř-
skou společnost tento projekt na klíč. 
Předpokládaná celková investice do 
zařízení nepřekročí 600 milionů korun 
a stavba potrvá přibližně 15 měsíců.
„Po dokončení bude skládka patřit me-
zi nejmodernější zařízení svého druhu 
v ČR. Na její stavbě se podílí se špičkoví 
čeští i zahraniční dodavatelé. Speciální 
důraz jsme kladli na bezpečnost, ze-
jména na protipožární ochranu, kterou 
jsme řešili společně s předními odborníky 
z Českého vysokého učení technického 
a Vysoké školy báňské,“ vysvětlil Dušan 
Přikryl z United Energy Invest.
„Zvýšenou pozornost jsme věnovali také 
omezení prašnosti, aby skládka nepřispě-
la k vyššímu zatížení ovzduší na Mostec-
ku. Ke snížení prašnosti slouží speciální 
opatření nejen při vlastním skladování, 
ale i při dopravě uhlí,“ doplnil Přikryl.
Zajímavostí stavby je také využití části 
vytěžené zeminy. Ta poslouží na stav-
bu ochranného valu se zelení, který 
přispěje ke zlepšení pracovního pro-
středí zaměstnanců teplárny Komořa-
ny. (met)
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www.kapr-kaprisvet.cz
www.casopis-rybar.cz
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Optika Skálová – kvalita a jedinečnost služeb
Ústí nad Labem | Dobře vidět znamená lépe žít. To je slogan, kterým společnost Optika Skálová vyjadřuje hlavní cíl své činnosti – zajistit kva-
litní vyšetření zraku zákazníka a nabídnout mu výběr skel a obrub či kontaktních čoček, aby měl požitek z nového pohledu na svět a dobře 
se s nimi cítil. V roce 2007 firma vyhověla všem náročným kritériím a stala se nestátním zdravotnickým zařízením. V praxi to znamená, že 
kvalita služeb Optika Skálová je pravidelně kontrolována a tím je zaručen vysoký standard služeb. 

K zajištění těchto cílů má Optika 
Skálová vytvořeny ty nejlepší pod-
mínky, mimo jiné je to téměř dva-
cetiletá zkušenost ze soukromé pra-
xe, což je jedna z nejdelších v seve-
ročeském regionu, ale také vazba na 
společnost OPTIA, která sdružuje 27 
očních optik a 10 aplikačních středi-
sek kontaktních čoček v celé ČR. Op-
tika Skálová tak může využívat nej-
modernější poznatky v péči o zrak 
a spolupráce s odbornými pracovišti 
v ČR i v zahraničí.
Při vstupu do prodejny, která se na-
chází v 1. patře, zákazníka přiví-
tá obsluha v příjemném prostředí, 
které prošlo celkovou rekonstruk-
cí. Každému, ač si žádá sebemenší 
přání, je věnován dostatek času, ke 
každému se přistupuje individuálně. 
„Pokud zákazník vyžaduje podrobné 
vyšetření zraku, je třeba počítat s tím, 
že jde o přístrojově a časově náročněj-
ší úkon, který trvá minimálně 45 mi-
nut. Je to v podstatě pět kroků počína-
je technickým proměřením zraku pří-
strojem, měření subjektivní snášenli-
vosti dioptrií, vyšetření prostorového 
vidění, doporučení vhodných skel pod-
le toho, kde se budou brýle nejvíc pou-
žívat, a konečné centrace, což je usaze-
ní skel do brýlové obruby tak, aby by-
lo dosaženo optimálního vidění. Nic 

se nesmí uspěchat, jen tak dosáhne-
me dlouhodobé spokojenosti zákazní-
ků. Máme jedno z nejmoderněji vyba-
vených pracovišť v regionu. Mimo jiné 
využíváme špičkový přístroj Polatest, 
který sleduje a testuje, jak pracují obě 

oči zároveň. Toto vyšetření má zásadní 
význam pro odhad vzdálenosti, orien-
taci v prostoru, rychlost reakce a přiro-
zené a uvolněné vidění, tedy důležité 
vlastnosti pro pohodu při práci u počí-
tače, řízení dopravního prostředku, při 

sportu a dalších aktivitách vyžadují-
cích koncentraci,“ říká majitelka fi r-
my Irena Skálová.
Prodejna Optika Skálová čas od času 
jde i za zákazníky. Nedávno pořáda-
la v nedaleké lékárně tzv. screening, 
což je preventivní vyšetření, které 
sice nenahrazuje kompletní vyšet-
ření oftalmologem nebo optomet-
ristou, ale identifi kuje dobré zrako-
vé funkce nebo může upozornit na 
podezření na určitou oční vadu a do-
poručí návštěvu odborníka. Pomocí 
sedmiminutového testu bylo v je-
den den prověřeno na 30 osob, kte-
ré brýle nenosí nebo používají. Scre-
ening provádí Optika Skálová i v ně-
kterých fi rmách a chystá se oslovit 
další.
S příchodem jara a s přípravou na 
letní dovolenou mají zákazníci mož-
nost si vybrat u fi rmy Optika Skálo-
vá vhodné sluneční brýle. Pro nároč-
nější klienty, kteří kladou důraz na 
jedinečnost brýlí, se chystá v prodej-
ně na první polovinu května před-
stavení vzorků z letošní kolekce lu-
xusních brýlí Frédérica Beausoleil, 
slavného francouzského designera. 
Jeho obroučky, které jsou vyráběny 
pouze ve 100 až 200 kusech, mají zá-
klad v acetátu, kovu a titanu.
Kontakt: Optika Skálová s. r. o., Masa-
rykova 53, tel.: 475 211 352, www.op-
tia.cz, e-mail: optikaskalova@optia.cz,
otevřeno od pondělí do pátku od 8 do 
17 hodin, přítomnost očního lékaře 
v pondělí od 15.30 do 17 hodin.

Text: Pavel Aur
Foto: Optika Skálová

O pacienty se stará třicetičlenný 
tým fyzioterapeutů (včetně pracov-
nice se zaměřením na ergoterapii), 
na lůžkovém oddělení pracuje de-
vět zdravotních sester. Pacienti, kte-
ří jsou na tomto oddělení hospitali-
zováni, si chválí příjemné prostře-
dí a vlídnou domáckou atmosféru, 
kterou se jim snaží vytvořit všichni, 
kteří zde pracují.
„Snažíme se uplatňovat i nové léčebné 
metody a vybavovat oddělení potřebný-
mi typy přístrojů s tendencí je průběž-
ně inovovat, a to také díky poskytnuté 
dotaci EU prostřednictvími ROP (Regi-
onální operační program). V současné 
době usilujeme o zakoupení motodla-
hy, což je mechanický přístroj vhod-
ný mimo jiné k rehabilitaci pacien-
tů po operacích velkých kloubů dolních 
končetin. 
Vzhledem k tomu, že teplická ortope-
die provádí značné množství opera-

Cílem rehabilitace je zařadit pacienty do normálního života
Teplice | Rehabilitační oddělení teplické nemocnice zajišťuje odbornou 
zdravotní péči pro široké spektrum pacientů. Má část lůžkovou a ambu-
lantní a k jeho vybavení patří také bazén, tělocvična, ergoterapeutická 
dílna a místnost k ambulantní aplikaci infuzí. 

cí endoprotéz kyčelních a kolenních 
kloubů většinou s následným překla-
dem na naše oddělení, jeví se součas-
ná kapacita 25 lůžek jako nedostateč-
ná a její případné navýšení je záleži-
tostí pro jednání s VZP. Pro větší kom-
fort pacientů budeme moci nabídnout 
také nadstandardní pokoj s 1 až 2 lůž-
ky, realizace už byla zahájena projek-
tovou dokumentací. Nyní je naší boles-
tí nedostatek lékařů, nyní máme na pl-
ný úvazek tři včetně mě. Proto bychom 
nutně potřebovali ještě dva lékaře,“ in-
formoval MUDr. Petr Batěk, který je 
primářem teplické rehabilitace už 
patnáctým rokem.
Na  teplickém  rehabilitačním oddě-
lení se provádí velké množství tera-
peutických metod. Jsou to například 
nejrůznější typy pohybové léčby (in-
dividuální i skupinové), mobilizač-
ní techniky, klasické a refl exní masá-
že, cvičení na přístrojích a s balony 

(fyziobaly, overbaly), antigravitač-
ní techniky, sensomotorická cvičení, 
cévní a dechová gymnastika. 
K dalším metodám patří fyziotera-
pie – elektroléčba, trakce, vodolé-
čebné procedury (cvičení v bazé-
nu, vířivé koupele pro horní i dolní 
končetiny), magnetoterapie, léčeb-
ná aplikace tepla nebo chladu (horké 
zábaly, solux, kryoterapie). Pro elek-
troléčbu oddělení disponuje přístroji 
s tvorbou interferenčních, diadyna-
mických a galvanických proudů, ul-
trazvuku, podtlakových masáží, dia-
termií aj. Mají nejen analgetický úči-
nek, např. biostimulační laser také 
příznivě ovlivňuje jizvení tkání. Ruč-
ní a přístrojové lymfodrenáže pomá-
hají pacientům s lymfatickými oto-
ky končetin, např. u žen po opera-
ci prsu pro zhoubný nádor s odstra-

něním uzlin v podpažní jamce (otok 
horní končetiny). 
Ergoterapeutická dílna (léčba prací) 
je určena ke zlepšení stavu pacientů 
s různými typy ochrnutí nebo poru-
chami koordinace pohybu.
Při léčbě bolestí či postižení hyb-
nosti může oddělení také nabídnout 
ovlivnění těchto stavů akupunktu-
rou.
„Léčíme u nás onemocnění páteře 
i dalších částí pohybového systému, 
které mají nejrůznější příčiny, pacien-
ty po úrazech, operacích, cévních moz-
kových příhodách a řadu dalších neu-
rologických chorob, např. obrny lícní-
ho nervu. Našim cílem je zařadit i nej-
více handicapované pacienty zpět do 
normálního života a včasným léčením 
poruch hybného aparátu u dětí a ado-
lescentů (vadné držení těla, skoliózy 

Text: Ludmila Petříková
Foto: Jiří Severský

páteře atd.), předcházet závaznějším 
trvalým následkům,“ vysvětlila zá-
stupkyně primáře MUDr. Jaroslava 
Přenosilová.
Rehabilitační lékaři zajišťují také vy-
bavování pacientů potřebnými zdra-
votními prostředky a pomůckami, 
které usnadňují pohyb a co největ-
ší soběstačnost v domácím prostře-
dí s předchozím nácvikem používání 
těchto pomůcek včetně případné in-
struktáže rodinných příslušníků.
Škála chorob, které rehabilitační od-
dělení pomáhá léčit, je skutečně pes-
trá, což dokazuje nutnost pracovní-
ho zařazení fyzioterapeutů na větši-
ně lůžkových oddělení teplické ne-
mocnice.

Ad Pochod
neonacistů

Oblastní rada ODS Ústí nad La-
bem vyslovuje jednoznačnou pod-
poru aktivnímu postupu primá-
tora města Ústí nad Labem Jana 
Kubaty vůči ohlášenému pochodu 
neonacistů 18. dubna.

ODS vítá návrhy Jana Kubaty na 
změnu shromažďovacího zákona 
tak, aby bylo ze strany měst a obcí 
možné identifi kovat skutečné mo-
tivy podobných shromáždění, jež 
v krátké zákonné lhůtě zůstávají 
účelově skryty. 
Snaha o zákaz pochodů, svolávání 
bezpečnostní rady města, důraz 
na provázanost aktivit s německou 
policií a všemi státními orgány a 
ostatními institucemi při zajištění 
bezpečí obyvatel, fi nanční pod-
pora organizátorům protifašistic-
kého koncertu – to jsou aktivity, 
které by se v budoucnosti mohly 
stát předlohou, jak na úrovni sa-
mosprávy vůči podobným proje-
vům neofašismu vystupovat a jak 
postupovat při zabezpečování ve-
řejného pořádku.
ODS v Ústí nad Labem vyzývá Poli-
cii České republiky, aby se aktivně 
zabývala vyšetřováním zjevných 
protižidovských výpadů, které se 
ve spojitosti s ohlášenou akcí ob-
jevily na mnohých internetových 
serverech s neofašistickým obsa-
hem, a to v přímém spojení s po-
zvánkou k účasti na ústeckém po-
chodu nebo odporem samosprávy 
a dalších iniciativ. Vyšetřování by 
mělo být vedeno rovněž proti au-
torům prohlášení hrubě kriminali-
zujícím osobu primátora Kubaty.

MUDr. Pavel Sušický
předseda OS ODS Ústí nad Labem

Preventivní vyšetření, tzv. screening, identifi kuje dobré zrakové funkce nebo mů-
že upozornit na podezření na určitou oční vadu.

MUDr. Petr Batěk je primářem teplické rehabilitace už patnáctým rokem.
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 V pozici předsedy představen-
stva Krajské zdravotní, a. s., půso-
bí již déle než tři měsíce, a proto 
se nabízí otázka: Co se vám za tu 
dobu podařilo? 
V prvé řadě jsem rád, že jsme spl-
nili náš slib, který jsme občanům 
dali před krajskými volbami, tedy 
že v krajských zdravotnických za-
řízeních, a to jak v nemocnicích, 
tak lékárnách, přestaneme vybírat 
poplatky za ošetření, respektive za 
recept. 
Regulační poplatky pokládáme za 
protiústavní, diskriminační a ne-
smyslné, vždyť občané si zdravot-
ní péči platí již formou povinného 
zdravotního pojištění. Proto v kraj-
ských nemocnicích regulační po-
platky za pacienty hradí Ústecký 
kraj. Jde o poplatek 30 korun při 
návštěvě lékaře, 60 korun za den 
pobytu v nemocnici a 90 korun při 
využití služeb pohotovosti. Věřím, 
že hrazení regulačních poplatků 
formou převzetí závazku za pacien-
ta na základě veřejného příslibu 
kraje je pozitivním opatřením, kte-
ré jistě pomůže řadě našich spolu-
občanů, zejména starším lidem, ale 
i rodinám s dětmi a sociálně slabším 
občanům.
V krajských lékárnách pak systém 
funguje tak, že jejich zákazníci ob-
drží při každém nákupu na recept 
bonus, jehož výše se bude shodovat 
s výší regulačního poplatku. Tento 
bonus jim je okamžitě odečten z cel-
kového účtu za nakupovaná léčiva. 
Takže právě zavedení tohoto systé-

Nemocnice je zde pro pacienty, nikoli naopak

Text: Pavel Šebek, foto: Jiří Severský

jednotlivých nemocnic. K 31. květ-
nu jsme odvolali ředitele všech pěti 
nemocnic spadajících pod Krajskou 
zdravotní a nyní na tyto pozice pro-
bíhají řádná výběrová řízení. To je 
změna, od které si mnohé slibujeme 
a jejíž důsledky pak určitě pozitivně 
pocítí i pacienti těchto nemocnic. 

 Hodně diskutovanou záležitos-
tí je i výběr dodavatele nových 
rentgenových přístrojů do nemoc-
nic… 
Je potřeba zdůraznit, že tento
tendr byl realizován ještě za minu-
lého vedení ústeckého kraje i Kraj-

ské zdravotní, a. s. Když 
se objevily první ná-

mitky vůči tomuto 
tendru, souhlasi-
li jsme s hloub-
kovou kontro-
lou, jejímž cí-
lem bylo tento 
tendr prověřit, 
aby se vyvráti-
ly či případně 
potvrdily ony, 
většinou jen 

mediální, speku-
lace. Již od počát-

ku jsem tvrdil, že 

za zpochybňováním tendru vidím 
spíše neúspěšné uchazeče a celý 
proces výběru dodavatele se mi 
zdá jako transparentní a správný. 
Ale nepředbíhejme, kontrola zajisté 
ukáže, zda k nějakému pochybení 
došlo či nikoli. 

 A jaké hlavní změny uvidí v bu-
doucnu pacienti přímo při návště-
vě nemocnice? 
Chceme klást velký důraz na komu-
nikaci. Je třeba mít na paměti, že do 
nemocnice přichází lidé s vážnými 
zdravotními problémy a obavami 
o své zdraví. Zaměstnanci nemoc-
nic, od lékařů přes sestřičky až po 
pomocný personál, musí tento fakt 
mít na zřeteli a k pacientům přistu-
povat maximálně vstřícně a profe-
sionálně. Zaměstnanci nemocnice 
jsou zde pro pacienty a nikoli nao-
pak. K nesporné odborné erudici na-
šich lékařů a sester je třeba přidat 
i lidský a otevřený přístup k pacien-
tům. Jsem si vědom, že právě ko-
munikace s pacienty a obecně vztah 
lékař – pacient je diskutovaným té-
matem v celém českém zdravotnic-
tví a že to je oblast, ve které máme 
co zlepšovat. 
Mým úkolem pak je, aby lékaři 
a sestry měli ty nejlepší možné 
podmínky pro svou práci. Proto 
budeme pokračovat ve vybavování 
nemocnic špičkovými přístroji a za-
řízeními, což se nám daří i díky vel-
mi úspěšnému získávání fi nančních 
prostředků z fondů Evropské unie.  
Věřím, že kombinace špičkové lé-
kařské vybavenosti a profesionál-
ního přístupu k pacientům vytvoří 
z Krajské zdravotní místo, kam se 
lidé budou obracet s maximální dů-
věrou.

Ústecký kraj | Komunikace s pacienty a obecně vztah lékař – pacient je oblast, 
ve které je co zlepšovat, konstatuje mimo jiné v rozhovoru předseda představen-
stva Krajské zdravotní, a. s., a předseda ústecké organizace ČSSD Petr Benda. 

Gončarov má Thálii za Čobana
Ústí nad Labem | Nesmírně charizmatický, až uhrančivý tanečník Vladimír Gončarov, sólista baletu Severočeského divadla 
opery a baletu (SDOB), převzal 28. března v Národním divadle v Praze prestižní cenu Thálie 2008, kterou spolu s ním získali 
ještě další dva umělci ústeckého divadla - sopranistka Alena Míková a tenorista Weilong Tau. 

Gončarov ji obdržel za hlavní roli mladíka 
Čobana v tanečním dramatu Cikánské koře-
ny/í, kde se podle hodnocení herecké asociace 
předvedl jako vyzrálý tanečník, jenž se oddal 
temperamentu a výraznému rytmu tanečních 
variací, které navíc obdařil silným charizma-
tickým projevem.

 Jaký jste měl bezprostředně po převzetí 
ceny pocit? Byl jste překvapený, nebo jste už 
předem věděl, že Thálii dostanete?

Nevěděl jsem to, pro-
to jsem byl velmi 
překvapený. Chvíli 

jsem tomu 
ani nevěřil 
a myslel si, 
že jsem se 
přeslechl. 
Byl jsem 
dojatý, ale 

hlavně velmi 
vděčný. Vděčný 

za to, že ta dvace-
tičlenná komise se-

stavená z různorodých 
- úplně odlišných - lidí, 

která umělce na Thálii no-
minuje a potom vybírá ty nejlepší, 
se shodla, že můj výkon, ale pře-

devším celé naše představení, si 
zaslouží takové ocenění. To je pro mě 
velké uznání, protože balet je speci-
fi cké umění tak jako opera, a ne 

každý ho má rád. O to víc mě 
těší, že i činoherci, zpěváci ne-

bo režisér a já ani nevím, kdo 
všechno ještě v té komisi je, se 
na tom shodli, že můj výkon 
i výkon celého našeho soubo-
ru je tak dobrý, což je úžasné.

 V angažmá v Severočeském divadle 
opery a baletu jste už od roku 1998, v Ústí 
nad Labem tedy žijete přes deset let. Už 
jste si zvykl?
Vlastně ani nedokážu říct, jestli jsem si už 
tady úplně zvykl, ale ty roky utíkají tak rych-
le, že si to ani nestačím uvědomit, protože 
jsem tady po celou dobu měl a stále mám 
hodně zajímavé práce. Za to také děkuji Vla-
dimíru Nečasovi (šéf baletu – pozn. red.), že 
nám ji obstarává a že máme možnost hrát 
v originálních titulech. A protože šéf ba-
letu nás velmi dobře zná a ví o nás skoro 
všechno, zná nás takové, jací jsme a vidí nás 
z různých úhlů pohledu, umí odhadnout, co 
v každém z nás je a co jsme schopni doká-
zat. My se pak můžeme ukázat v tom nej-
lepším světle a předvést, co umíme. Také je 
důležité, že máme možnost, kde se ukázat, 
což také není snadné zajistit. 

 Máte za sebou řadu velkých tanečních 
rolí, například Gireje v Bachčisarajské 
fontáně, Rómea, Peer Gynta, Catuluse 
v Carmině či Rudovouse v Labutím jezeře. 
Jakou roli byste si ještě přál?
Jsem opravdu vděčný za každou roli a snažím 
se ji udělat zajímavou pro mne i pro diváky.

 Kolik času věnujete cvičení a zkouš-
kám v divadle?
Musím tomu věnovat spoustu času, nejdřív 
máme ráno hodinové cvičení a potom jsou 
zkoušky na představení, tak čtyři hodiny 
denně, pak jsou ještě večerní zkoušky, ne-
bo hrajeme představení a generálky. Takže 
my trávíme v divadle spoustu času. Jak se 
v Čechách říká: „Jsme v něm pečení vaře-
ní“. Je to tak správně? (směje se)

 Přestože nejvíc času věnujete divadlu, 
zajdete si někdy na procházku nebo výlet 
do okolí?

Chodím rád do přírody, protože ta je v okolí 
krásná. A jezdím také na výlety po hradech 
a zámcích, například v Duchcově jsem byl 
už několikrát, nebo na zámku Krásné Břez-
no. Také jezdím do Prahy, je to nádherné 
město. Člověk musí vyměnit prostředí 
a nějak se odreagovat, aby práci potom vi-
děl z jiného pohledu.

 Na jevišti mi vždycky, proti jiným taneční-
kům, připadáte mnohem vyšší. Je výška pro 
tanečníka v baletu nějak důležitá? 
Všichni mi to říkají, na jevišti to možná půso-
bí, že jsem mnohem vyšší, než ve skutečnosti 
jsem, ale já to tak nevnímám. Měřím 186 cm, 
jsem vysoký, ale není to zase tak moc, jak se 
zdá, a na balet je to dobře. Výška ale o ničem 
nerozhoduje a na výkony nemá vliv.

 V taneční inscenaci, za jejíž hlavní roli 
jste byl oceněn, jste předvedl velmi suges-
tivní herecký výkon. Je pro vás herecký 
výraz stejně důležitý jako tanec?
Vždycky jsem byl zastáncem toho, že kromě 
baletu děláme především divadlo, aby to pro 
diváky bylo zajímavé. Proto jsem byl tak rád, 
že všichni ocenili, že nejenom já, ale také celý 
soubor, to tak bereme a že pro nás je divadelní 
výraz důležitější než tanec. Alespoň mi to tak 
připadá, protože laik ocení především herecký 
projev, zajímavost a hravost. My jsme tak ma-
lý soubor, už tady zbyli jen samí vynikající lidé 
jak duší, tak tanečně. Proto jsem v první řadě 
děkoval celému baletnímu souboru, že jsem 
s nimi na této inscenaci mohl spolupracovat, 
což bylo nádherné. Jsou tady vynikající taneč-
níci. Nemohu je vyjmenovávat všechny, ale 
každý člověk tady má v sobě něco úžasného, 
co může ukázat.

Text: Ludmila Petříková
Foto: Jiří Severský

Ústecký kraj | S účinností od 1. dub-
na vstoupila v platnost nová Kolektiv-
ní smlouva, podepsaná mezi Krajskou 
zdravotní, a.s. a zástupci 11 odboro-
vých organizací, které zastupují téměř 
6 300 zaměstnanců ze všech pěti ne-
mocnic Ústeckého kraje, sloučených 
do společnosti Krajská zdravotní, a.s.
Kolektivní smlouva upravuje pracovní 
podmínky a pravidla zaměstnávání 
osob u Krajské zdravotní, a.s., jejich 
nároky vyplývající z pracovněprávní-
ho vztahu, tedy včetně dohod o pra-
cích konaných mimo pracovní poměr, 
vztahy mezi zaměstnavatelem a za-
městnanci a mezi zaměstnavatelem 
a odborovými organizacemi. Kolektiv-
ní smlouva vychází z ratifi kovaných 
mezinárodních úmluv, zákoníku práce 
v platném znění a dalších platných 
právních předpisů.
Smluvní strany uzavřely Kolektivní 
smlouvu s cílem udržovat stabilně 
dobré vzájemné vztahy. I přes probí-
hající ekonomickou recesi společnost 
Krajská zdravotní, a.s. počítá pro rok 
2009 se zachováním objemu mzdo-
vých výdajů i všech zaměstnaneckých 
výhod a benefi tů pro své zaměstnance 
na úrovni předchozího roku.
„Jsem velmi rád, že po mnoha intenzív-
ních jednáních mezi oběma stranami 
došlo k uzavření nové Kolektivní smlou-
vy pro období roku 2009. Věřím, že nová 
smlouva odráží nejen míru nezbytného 
vzájemného kompromisu, ale také zo-
hledňuje celkovou ekonomickou situaci, 
ve které se všichni nacházíme v době 
ekonomické krize. Z mého pohledu je 
nová smlouva velmi rozumným řešením 
a umožní pokračování standardně dob-
rých vztahů mezi Krajskou zdravotní 
a zástupci odborových organizací,“ řekl 
Ing. Eduard Reichelt, ředitel Krajské 
zdravotní, a.s.  (met)

Nová Kolektivní 
smlouva

mu a jeho zvládnutí přímo v provo-
zech nemocnic a krajských lékár-
nách považuji za náš první zásadní 
úspěch. A musím říci, že velmi ne-
rad poslouchám „panské“ rady ně-
kterých politiků, že 30tikorunový 
poplatek nic neřeší a není žádnou 
zátěží. Naopak, myslím, že napří-
klad právě v době současné ekono-
mické krize je zde velká skupina 
občanů, kteří musí šetřit každou 
korunu. A zrušení poplatků je 
jednou z možností, jak jim 
pomoci.

 A co se vám naopak 
nepodařilo? 
Nemyslím, že by-
chom v dosavadní 
činnosti udělali 
nějakou zásadní 
chybu. Spíše můžu 
říci, že máme před 
sebou rozdělanou 
práci a úkoly, které 
musíme dokončit. 
Především jde o vý-
běr nových ředitelů 
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Jirkov

Setkání dvojčat a vícerčat
12. – 14. 6., Červený Hrádek 
Každoroční celorepublikové setkání dvojčat a vícerčat 
na Červeném Hrádku u Jirkova, při kterém nechybí 
dobrá nálada a skvělá zábava. 
Pořadatelem akce je Klub dolní sněmovna. 

Mistrovství ČR ve vaření svíčkové
5. 9., Červený Hrádek
Tradiční gurmánské klání se znovu vrátilo na Červený 
Hrádek u Jirkova.
Tradičním účastníkem bývá známý odborník na lasko-
miny moderátor a bavič Petr Novotný. 

Chomutov

Dragon Cup – závody dračích lodí
1. 5., Kamencové jezero
Dračí loď je plavidlo ve tvaru otevřené kanoe s délkou 
12,5 metru, ozdobené na špici dračí hlavou a na zádi 
dračím ocasem. Posádku tvoří maximálně 20 lidí 
a bubeník, sedící na špičce. Závodit se bude na trati 
dlouhé 200 metrů. Jde o 1. ročník.

Roudnice nad Labem

Memorial Air Show
27. - 28. 6., letiště Roudnice nad Labem
Letos se uskuteční desátý jubilejní ročník Memorial Air Show, akce se 
koná jednou za dva roky. Všechny ročníky oslavným způsobem připo-
mněly hrdinství našich válečných pilotů z druhé světové války. Svým ob-
sahem není jenom leteckým dnem, ale i významnou společenskou akcí. 

Litvínov

Valdštejnská slavnost
30. 4. – 1. 5.
V průvodu, procházejícím městem, nechybí Litvínov-
ské mažoretky, Dechový orchestr ZUŠ, litvínovská 
skupina historického šermu Briganti, herci Docela 
velkého divadla, tanečníci baletního studia Cassio 
a ZUŠ Chudeřín. Atrakcí se stalo divadlo na chůdách. 
Průvod uzavírá kočár se zámeckým pánem a jeho 
rodinou. Litvínovští radní i zastupitelé se vrátí o pár 
století zpět a v dobových kostýmech vítají přijíždějící 
panstvo a průvod. Bohatá programová nabídka je až 
do večera. 

The International jazz festival
Litvínov 2009
11. - 14. 6., kulturní zařízení Citadela, náměstí Míru
Za fi nanční podpory města se Základní umělecké škole 
Chudeřín podařilo v Litvínově založit novou tradici. 
Na každoroční přehlídce v kulturním zařízení Citadela 
porota vybírá nejlepší orchestry na živé natáčení CD. 
Každoročně je porota sestavena z renomovaných hu-
debníků, jako jsou např. Svatopluk Košvanec, Václav 
Kozel, Milan Svoboda, Jaromír Hnilička nebo Pavel 
Smetáček. Ta pak své umění předvádí na pravidelném 
galakoncertu poroty. 

Svatomichaelské slavnosti
28. 9.
Svátek patrona města svatého Michaela archanděla.
Oslavy mají světský i duchovní charakter a probíhají 
v několika dnech a různých místech. V kostele, který 
je zasvěcen sv. Michaelu archandělovi, se koná mše 
svatá, celebrovaná biskupem litoměřickým, varhan-
ní koncert, vyhledávanou zajímavostí je Missa jazz 
v podání Studentského big bandu, Pěveckého sboru 
gymnazia TGM a komorního seskupení Zastaveníčko. 
Náměstí pak patří tradičnímu staročeskému jarmar-
ku, pohádce Docela velkého divadla, nechybí místní 
dechová kapela, vystoupení tanečního studia CASSIO. 
Městská Galerie Radniční sklípek zve na vernisáž nové 
výstavy. Vyvrcholením hlavního programu slavností 
je folkový koncert, loni se zde ustanovil český rekord 
v největším počtu nashromážděných andělů na jed-
nom místě.

Ústí nad Labem 

Porta, mezinárodní fi nále
23. – 25. 7.
Čtvrtek 23. 7., Dům kultury
Potlach (Kapitán Kid a Jiří Suchý, Hop Trop, Pacifi k aj.)
Pátek 24. 7., Lidické náměstí
Finále autorské soutěže (Česko, Slovensko)
Deset fi nalistů, Bobek a Kocman, Urbánková a Boko-
mara, Stráníci a Ošanec)
Sobota 25. 7., Letní kino
Interpretační soutěž (mezinárodní fi nále)
Jedenáct soutěžních kapel, z toho čtyři české a sedm 
zahraničních (Slovensko, Polsko, Maďarsko, Rakousko, 
USA)

Labské léto
29. 8., Letní kino
Festival pro celou rodinu, tradiční loučení s létem za 
účasti populárních umělců, letos již sedmý ročník, ani 
jednou nechyběl Vladimír Hron. 

Kadaň

Oslava narozenin Maxipsa Fíka
6. 6.
Veliký dětský festival v ulicích celého města. A proto-
že Maxipes Fík byl světoběžník a odborník v mnoha 
směrech, budou i oslavy inspirovány mnoha jeho 
dobrodružstvími. Co by to ale bylo za narozeniny bez 
oslavence. I sám Maxipes samozřejmě přijde. A bude 
rozdávat podpisy a také ceny vítězům her a soutěží. 

Rockfest - Vysmáté léto 2009
18. 7. 
Program:
Chinaski, Mig 21, Kryštof, Desmond, Arakain, UDG,  
Marek Ztracený
Nejzásadnější změnou oproti předchozím ročníkům 
budou dvě pódia. 

sasaheem jj

Kadaň

Děčín

Městské slavnosti Děčín
15. – 17. 5.
Pátek 15. 5., 9.00 – 17.00 hodin, Společenský dům 
Střelnice - 33. ročník Mistrovství fl oristů ČR Dě-
čínská kotva. V sobotu 16. 5. do 12.00 hodin si lze 
prohlédnout soutěžní květinové aranže. 
V pátek večer se z děčínského zámku a Pastýřské 
stěny rozletí ohňostroj a městem projde zvací 
průvod. Na Smetanově bude v sobotu probíhat 
přehlídka dětských a volnočasových organizací 
Bambiriáda. Po oba dny můžete navštívit na zám-
ku a v Růžové zahradě historický májový trh a na 
hlavním nádraží si prohlédnout nebo se projet 
historickými vlaky. V sobotu se uskuteční český 
pohár ve streetbalu, v neděli den koní. 

tr NoNovovotntntnýý.ý.ý  

Osek

Osecké slavnosti 
15. - 16. 8.
Program: 
• Historické tržiště v areálu cistreciáckého kláštera 
• Loutkové představení Divadla rozmanitostí z Mostu 
• Divadlo V Pytli z Hrobu
• Panoptikum Maxe Fische  
• Varietní umělci a hudební kapela Regius Jitky Dolejšové
• Ohňostroj, houpačky, kolotoče

Duchcov

Casanovské slavnosti 
12. - 13. 6. 
Program: 
• Marcela Holanová 
• Věra Martinová 
• Iveta Bartošová 
• Koncert Jaroslava Svěceného 
•  Premiéra divadelního předsta-

vení Divadla Duchcov

Teplice

Zahájení 855. lázeňské sezony
29. – 31. 5. 
Program:
•  Slovenská skupina DESmod se zpěvačkou 

Zuzanou Smetanovou
• Chinaski
• INFLAGRANTI – trio instrumentalistek
• Severočeská fi lharmonie + Q VOX
• Bratři Ebenové
• Bratři Jan a František Nedvědovi 
• Motorbend
• Haway Melody a Milena Soukupová
• Dechová hudba Veselka
• Tradiční trhy a ohňostroj

Letní koncerty chrámové hudby
v kostele sv. Jana Křtitele
na Zámeckém náměstí
Od 1. 6. do 7. 9.
Každé pondělí od 19.00 hodin

Teplická Thálie
26. – 27. 6.
Na vnitřním nádvoří teplického zámku
Program:
• DS 4pod peřinou
• Herecké studio DK Teplice
• Maňáskové divadlo
• Ztracená karavana

Divadlo Na zámku
4. – 6. 9.
Program:
• Tomáš Klus – folkový koncert
• Tomáš Matonoha - Všichni moji hrdinové
• Matějka a spol. - premiéra
•  Míra Wanek + Pavel Fajt: Máj

- parafráze na K. H. Máchu
• Pohádka - Krásy a kouzla staré Prahy
• Intimní divadlo Dáši Bláhové

Žatec

Slavnost chmele a piva
- Žatecká dočesná
4. – 5. 9.
52. slavnost chmele a piva.
Žatecká dočesná je nejdéle 
trvající slavnost chmele a piva 
v ČR. Již tradičně je spojena 
s hudební produkcí a konzuma-
cí zlatavého moku.  

Louny

Letní lounské vábení 2009
14. – 16. 8.
6. ročník populární hudební akce
Vystoupí Lenka Dusilová, Vladimír 
Mišík, Chinaski, Děda Mládek Ilegal 
Band, Seven Bridges Road a další

Litoměřicko

Řipská pouť
24. – 26. 4., hora Říp
Pouťové atrakce, letos i s outdoorovým adrenalinovým 
parkem, prodejní stánky, které obepínají lipovou alej 
vedoucí z Rovného až po úpatí hory. 
Doprovodný program: 
V pátek 24. 4. v Restauraci Pod Řípem beatový koncert, 
na který navazuje rockotéka. V amfi teátru na úpatí 
hory v sobotu 25. 4. celodenní program pro příznivce 
všech žánrů hudby. Zážitkem bude polední sobotní 
bubnování či odpolední koncert Maxim Turbulenc, 
v neděli pak odpolední Blue Effect s Radimem Hladí-
kem. Dopolední program po oba dny zahajuje v 10 ho-
din Divadlo Rolnička s dětskými pohádkami.
Velká část návštěvníků přijíždí na pouť automobily, 
část přichází pěšmo z okolních obcí, někteří využívají 
kyvadlovou autobusovou dopravu z Roudnice n. L. 
Několik stovek návštěvníků pak přijede v sobotu už 
tradičně historickým vlakem taženým parní lokomoti-
vou, který vyjede z nádraží Praha, Braník v 8.17 hodin, 
pokračuje se zastávkami v Kralupech nad Vltavou, 
ve Ctiněvsi, odkud je to na Říp nejblíže, ve Straškově 
a končí ve Zlonicích, kde se v tento den koná jarní 
otevírání železničního muzea. Ze Zlonic se souprava 
vrací po stejné trase v 15.29 hodin.

Zahrada Čech
Můj dům, můj hrad
30. 4. – 3. 5.
Druhá letošní akce na litoměřickém výstavišti zejména 
pro příznivce dobrého bydlení a zájemce o výstavbu 
nových či rekonstrukci starších obydlí s využitím 
tradičních i nových trendů a technologií. Stavební 
výstava Můj dům, můj hrad letos vstupuje už do 
17. ročníku, o něco mladší je přehlídka Bydlení, jež se 
zaměřuje především na interiér bytů a domů.

Most

Den Magistra Edwarda Kelleyho
20. 6., hrad Hněvín
Tradiční akce spojená se známou postavou alchymis-
ty rudolfínské doby v areálu hradu Hněvín, věnovaná 
všem mágům, kouzelníkům a šarlatánům. 
Součástí jsou divadelní vystoupení, produkce skupin 
historické hudby a šermu.   

Sochařské sympozium tentokrát ve dřevě
20. - 31. 7., areál kostela Nanebevzetí Panny Marie
Nultý ročník se uskutečnil v loňském roce u děkan-
ského kostela, kde pětice výtvarníků tvořila svá díla 
z pískovce. Letos přijde na řadu lehčí materiál, kte-
rým bude javorové dřevo. Tématem prvního ročníku 
je Archetyp bytí v prostoru. 

Celosvětový sraz majitelů
a přátel vozů Citroën 2CV
27. 7. - 2. 8., Hipodrom Most
Setkání majitelů a přátel populárních „Kachen“, tedy 
vozů Citroën 2CV.
Již v loňském roce se zde uskutečnil český sraz 
majitelů těchto atraktivních vozidel a hipodrom tak 
hostil 3 tisíce lidí. Letos se očekává návštěva až 10 
tisíc účastníků.   

FIA Czech Truck Prix
– Evropský pohár 
tahačů 
28. – 30. 8., Autodrom 
Most 
Součástí podniku jsou 
také závody Česká po-
jišťovna - Škoda Octavia 
Cup 2009, Sports Car 
Challenge nebo Nothern 
European Cup - Formula 
Renault.

Co se chystá v Ústeckém kraji?Co se chystá v Ústeckém kraji?



Kontakt pro podnikatele a fi rm
y: Linda Kolouchová, tel. 732 674 188, kolouchova@

tydeniky.cz, inzerce@
tydeniky.cz
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Metropol s vámi hovoří, mluvte i vy s ním, bylo správné znění tajenky v minulém čísle. Na permanentku do Fitness GLADIATOR se může těšit Michal Biedermann, Ústí nad Labem. Pro úspěšného vyloso-
vaného luštitele dnešní křížovky je opět připravena permanentka do Fitness GLADIATOR. Těšíme se na vaše odpovědi na adresách: SEVEROČESKÝ METROPOL, Beethovenova 215/24, 400 01 Ústí nad Labem, 
nebo krizovka@tydeniky.cz (napište telefonní spojení, abychom vás mohli kontaktovat) nejpozději do 22. dubna 2008. 

METROPOL horoskop od 16. 4. do 28. 4.METROPOL vás zve

Sestavila:  Ludmila Petříková

NAPOVÍME:
Krone, avis,
Paes, nesyt,
Spa, tyty, de.

Je
možno

Zaniklá
stavební 

firma
z Prahy

Německy 
„koruna“

Střed 
vesnice

Latinsky 
„pták“

Slůvko 
kárání

Mistrovství 
Evropy 

(zkratka)

Výraz 
překvapení

Mládě
skotu

Řeka
na

Sibiři

Naše
největší 
zdravotní 
pojišťovna

Arabský
stát

Petro-
hradská 

řeka

Valašský 
chlapec

Šlágr
Kód 

Rumunska
Bytost
s křídly

Dvojzpěv

Váhat

Heslo

Kovová 
spojka

Pozemek
k pěstování

révy 

Zahnutý 
do tvaru 
písmene

Často
zbavovat 
slupky

Latinsky 
„ze“

Náš prozaik 
(Vladimír)

Nádražní 
zřízenec 

(slangově)
Kterýžto

Pohřební 
hostina

Liché 
prvočíslo

Slovenský 
Matouš

Indický 
spoluhráč 

tenisty 
Dlouhého

Trochu

Teprve
když

Pohovka
Krátký
kabát

Plocha o 
rozměrech 

10x10
metrů

Hospo-
dářský 

pracovník

Někdo 
(knižně)

Záhady

Vojenská 
jednotka

Zděšení

Starší
vztažné 
zájmeno

Opravna
lodí

Stromový 
porost

Náš
severo-
západní 
soused

Cizí
prací

prášek

Na
toto

místo

Jméno
autora
Zlatých 
úhořů

Psí
citoslovce

NAPOVÍME: 
Onon, pakr,
ojoj, kar, vr,
RO, stolon.

Belgické 
lázně

Značka 
nábytku

Podoba 
jména
Olga

Ozdobný 
okraj

Město
u Chebu

Německy 
„babička“

Dovnitř

Vysoušeč 
vlasů

Ruský
filosof
(1711
-1765)

Výhonek 
(botanicky)

Primát

Seveřan

Iniciály 
komika 
Soboty

Emílie 
(domácky)

Manství

Pohyb
nohy 

tanečníka

Italská 
metropole

Soused 
Kolumbie

Sbor
zástupců 

lidu

1

4

5

2

3

Již

Brodivý 
pták

Beran 21. 3. - 20. 4.
Složitá fi nanční situace, ani 

problémy se zdravím vás nedostanou na 
kolena. Vaše touha po neobyčejné lásce je 
tak velká, že jste ochotni  jít za ní až na ko-
nec světa. Nenechejte se odradit,  jděte.

Býk  21. 4. - 21. 5.
Vaše tělo i duše přetékají lásky-

plnou něhou. Jarní vůně jsou pro vás tím 
největším afrodiziakem a provokují už tak 
dost bujnou erotickou fantazii. Tentokrát se 
nemírněte a využijte nabízené rozkoše.

Blíženci  22. 5. - 21. 6.
Vy ani nemusíte mít jaro, aby va-

še touha plála na plné pecky. Proto se ji ne-
snažte násilím krotit, bylo by to stejně zby-
tečné. Je nad slunce jasné, že vaše současná 
láska  není  první a nebude ani poslední.

Lev  23. 7. - 23. 8.
Nesnažte se rozmlouvat svým 

partnerům jejich nesmyslné nápady. Do-
konce jim neodporujte, ani  když uvidíte, že 
se řítí do průšvihu.  Nechejte je, ať si natlu-
čou nos. Utěšování bude nakonec sladké. 

Rak  22. 6. - 22. 7.
Ukliďte si v domě, v duši i v kan-
celáři. Pokud se vám ještě k tomu 

podaří dát do pořádku i podklady pro da-
ňové přiznání, uleví se vám tak, že zbytek 
jara můžete trávit jako very happy and 
satisfi ed people.

Ryby 20. 2. - 20. 3.
Pokud nejste se sebou spokojení, 

začněte žít jako René Plášil. Uvidíte, že 
váš život dostane nový rozměr. Když 
budete mít štěstí, stanete se rychle no-
vou mediální hvězdou. Ale musíte mít 
IQ 142.

Vodnář  21. 1. - 19. 2.
Vás život baví, a tak si ho s chu-
tí užíváte. Nesnažte se ale všem 

kolem vnucovat váš entuziasmus, pro 
někoho jste možná až příliš free a nezvla-
datelní. Pokud chcete získat objekt vaší 
touhy, musíte ubrat.

Kozoroh  22. 12. - 2O. 1.
Váš jazyk i úsudek je někdy tak 

pohotový a břitký, až z toho mrazí. Dejte si 
pozor, ať se svými výroky nedostanete do 
velkých potíží. Ne všichni kolem vás jsou 
ochotni přijmout  kritiku s humorem.

Střelec  23. 11. - 21. 12.
Celou zimu jste čekali na to, co 

právě přichází. Období jara bude pro vás 
vyloženě snovou záležitostí, z které se 
nebudete chtít probudit. Bohužel  to bude 
nutné, jinak byste zruinovali  sebe i vaše 
fi nance.

Štír  24. 10. - 22. 11.
Můžete si myslet, co chcete, jen 

se s tím nesnažte hned  svěřovat. Zvlášť 
ne zrovna  dobře naladěným šéfům či 
partnerům. Překvapivě se někdy chovají 
hůř než vaši nepřátelé. Mluviti stříbro, 
mlčeti zlato.

Váhy  24. 9. - 23. 10.
Sbíráte a šíříte rádi drby, a to se 

vám v nejbližší době  nevyplatí. Nejenom, 
že se sami stanete  jejich terčem, ještě se 
budete  muset  hodně omlouvat. Naštěstí 
umíte s lidmi velmi dobře manévrovat.

Panna  24. 8. - 23. 9.
Záříte spokojeností a štěstím, 

a to je pro mnohé lidi neodpustitelné. 
Nedávejte svoji převahu tak často na 

odiv, vyhnete se závisti-
vým reakcím a ušetříte 

si hodně nepříjemností. 
Bohužel to tady tak 
chodí.

Michal David
tour 2009

Kroky Františka Janečka se jme-
nuje skupina, se kterou Michal 
David začínal jako zpěvák.
Píseň Největší z nálezů a ztrát 
jsme mohli slyšet ve filmu Lás-
ka z pasáže.
Hit Michala Davida z 80. let se 
jmenuje Nenapovídej.

To jsou správné odpovědi na 
otázky z minulého vydání Seve-
ročeského Metropolu. Správně 
odpověděli a po dvou vstupen-
kách na koncert Michala Davida 
a Damichi 17. dubna v ústeckém 
Sportcentru Sluneta Klíše (bý-
valá hala TJ Chemička) získáva-
jí: Andrea Mladá, Vojtěch Švec, 
Teplice, Hana Líbalová, Cvikov, 
M. Sembschová, Marcela Pro-
kůpková, Ústí nad Labem. Blaho-
přejeme.
Na koncert zvou produkční agen-
tura PROGRAMMEDIA a Severo-
český Metropol. (met)

METROPOL
soutěž

přijme do svých řad

Nabízíme:       vysoké výdělky za odvedenou práci          zázemí dynamicky se rozvíjející společnosti

Profesní životopisy včetně fotografi e zasílejte do konce dubna na adresu:
personalistika@tydeniky.cz

MANAŽERY PRO OBCHODNÍ ČINNOST Z ÚSTECKÉHO KRAJE
(možné na HPP nebo ŽL)

př

Ž Í

p

Sídlo redakce:
Beethovenova 215/24, 

Ústí nad Labem,
tel. 472 700 122

Čarodějnický rej vypukne v ústec-
kém Letním kině 30. dubna v 15.00 
hodin. Odpolední část je určena 
dětem a jejich rodičům, připravena 
je spousta soutěží, čarodisco s Vlá-
ďou Barákem, kouzelníkem a klau-
nem Ferdou. Odpoledne vyvrcholí 
zapálením čarodějnice a opékáním 
buřtů. 
Podvečer a večer bude patřit dospě-
lákům. O zábavu se postarají mode-
rátoři z Fajn North music, host ve-
čera M´ABBA´, DJ 3K a nebude chy-
bět ani vyhlášená OXYGEN stage. 
Spousty čarodějnických kokteilů, 
soutěží o hodnotné ceny a vyhláše-

ní nejošklivější čarodějnice vykouz-
lí ve spolupráci Dream Production, 
rádio Fajn North Music a kulturní 
středisko města Ústí nad Labem. 
Prvomájová veselice, již čtvrtý roč-
ník, se uskuteční 1. května na zá-
mečku Větruše. Její součástí bude 
přehlídka automobilových veterá-
nů, program je určený pro celou 
rodinu – od kouzelníka, klauna, 
divadlo, ukázky městské policie 
a hasičů až po soutěže a ukázky 
dobových řemesel. Zahraje teplická 
kapela Fate Magazin. K dispozici je 
kyvadlová doprava od Divadla, zoo 
a Spolchemie na Větruši. (met, sev)

Pálení čarodějnic
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Zasedli u něj hejtmanka kraje Jana 
Vaňhová, její náměstci Pavel Kouda 
a Arno Fišera, výkonný ředitel Hitachi 
Home Electronic Czech John Conlon, 
generální ředitelka CzechInvestu Ale-
xandra Rudyšarová, ředitel odboru po-
litiky zaměstnanosti ministerstva prá-
ce a sociálních věcí Štefan Duháň, ře-
ditel odboru podnikání ministerstva 
průmyslu a obchodu Marián Piecha, 
ředitel Úřadu práce v Lounech Vrati-
slav Pražák, vedoucí odboru zóny Tri-
angle krajského úřadu Jan Sixta a další 
zástupci Hitachi, Czech Investu i obou 
ministerstev. 
V úvodu jednání ředitel Hitachi John 
Conlon představil průběh uzavírání to-
várny Hitachi. Jak uvedl, zaměstnanci 
fi rmy zatím výpovědi nedostali, mana-
gement fi rmy s nimi provede pohovo-
ry o ukončení pracovního poměru. Sou-
časně s pohovory bude probíhat burza 
práce, které se zúčastní fi rmy z okolí 
a pracovní agentury a součástí burzy 
bude také seminář úřadu práce.
Důležitým bodem jednání byla pro-
blematika vracení investičních pobí-
dek fi rmou Hitachi. Společnost totiž 
svým odchodem ze zóny nedodržela 

U kulatého stolu: Odchod Hitachi
Ústecký kraj | Odchod fi rmy Hita-
chi z průmyslové zóny Triangle – 
takové bylo téma kulatého stolu, 
který se uskutečnil 31. března na 
krajském úřadě. 

podmínky pro jejich získání. Jak uved-
la Alexandra Rudyšarová, Czech Invest 
bude trvat na tom, aby Hitachi veškeré 
povinnosti a závazky, které vyplývají ze 
smluv, dodržela. 
Vedení Ústeckého kraje otevřelo otáz-
ku dalších osudů samotné budovy Hi-
tachi i zóny Triangle jako celku. K bu-
dově fi rmy Hitachi John Conlon řekl, že 
ji fi rma nabízí k dispozici případným 
zájemcům. Nebude však jen pasivně 
čekat, zda někdo projeví zájem, ale po-
kusí se sama aktivně vyhledávat inves-

tora, který by Hitachi v zóně nahradil. 
Aktivní hledání nových investorů při-
slíbili i zástupci Czech Investu a mi-
nisterstva průmyslu a obchodu. Zá-
stupci Czech Investu také slíbili, že 
objekt továrny zahrnou do své na-
bídky podnikatelských nemovitos-
tí. „Domnívám se, že by prospělo, kdy-
bychom zónu otevřeli i dalším aktivi-
tám a investorům, než jakým byla do-
sud určena,“ uvedla v rámci diskuze 
o budoucnosti Triangle hejtmanka Ja-
na Vaňhová. 

Na závěr schůzky se představitelé kraj-
ské samosprávy dohodli se zástup-
ci Czech Investu, že v průběhu května 
uspořádají setkání s investory působí-
cími ve všech zónách Ústeckého kra-
je. Budou s nimi hovořit o situaci v je-
jich podnicích a pokusí se jim nabíd-
nout bývalé zaměstnance Hitachi, kteří 
mají v mnoha případech různé zvlášt-
ní kvalifi kace.

Text: Metropol
Foto: archiv

METROPOL 
krátce

Hejtmanka s poslanci 
a senátory ODS

o dokončení staveb
Ústí nad Labem | O nutnosti dokon-
čení důležitých dopravních staveb 
v kraji, jakými jsou Západní most 
v Litoměřicích, dálnice D8 nebo ko-
munikace I/7 či I/30, diskutovala 
hejtmanka Jana Vaňhová 30. března 
s poslanci a senátory Ústeckého kra-
je. Tentokrát se Jana Vaňhová sešla 
se členy parlamentu za Občanskou 
demokratickou stranu, Jaroslavem 
Kuberou, Jiřím Polanským, Vladimí-
rem Šoltysem a Alešem Řebíčkem.
Hejtmanka požádala politiky o po-
moc při prosazování uvolnění pro-
středků na dostavbu protipovodňo-
vých opatření na Labi i při záchraně 
onkologického centra v Chomutově. 
Účastníci setkání se domluvili, že 
v polovině dubna uspořádá hejtman-
ka kraje setkání s poslanci kraje na-
příč politickým spektrem. „V dnešní 
době, kdy se kraj potýká s dopady krize, 
je třeba zapomenout na vzájemné ani-
mozity,“ řekla Jana Vaňhová. (em)

Region láká 
belgické turisty

Ústecký kraj | V rámci předsednické 
aktivity naší země v Radě Evropské 
unie a jako součást Dnů českých re-
gionů (Czech Reg Days) v belgickém 
Bruselu se uskutečnil ve Výboru regi-
onů v sídle EU miniveletrh a pracovní 
konference s tématem „Cestovní ruch 
a lázeňství - vytváření silnějšího pro-
středí“.
Cílem tohoto workshopu cestovního 
ruchu v rámci Dnů regionů ČR 2009 
bylo představení aktivit českých kra-
jů v oblasti cestovního ruchu. 
Na veletrhu a workshopu se prezen-
toval i Ústecký kraj, jenž patří k nej-
aktivnějším regionům ČR v Bruselu, 
a podílí se na organizaci řady dopro-
vodných akcí současného českého 
předsednictví v EU. 
Vlastní expozici v Bruselu připravil 
Ústecký kraj prostřednictvím Marké-
ty Pokorné, své zástupkyně v Bruse-
lu a pracovnic odboru regionálního 
rozvoje krajského úřadu - O. Pechové
a O. Kolocové. 
Jak řekla Markéta Pokorná, náš re-
gion v Bruselu získal nové kontakty 
na místní specialisty na cestovní 
ruch, z nichž někteří již nyní uvažují 
o zájezdech Belgičanů do Ústeckého 
kraje.
K dobré atmosféře na bruselském 
pracovním setkání o cestovním ru-
chu a lázeňství obzvlášť přispělo více 
než sto účastníků a Ústecký kraj se tu 
prezentoval nejen zajímavými a ob-
líbenými destinacemi s dostatkem 
kvalitních propagačních materiálů, 
ale také regionálními potravinářský-
mi a nápojovými specialitami. (em)

Naši krajané v Belgii i další ná-
vštěvníci z hlavního města Bruse-
lu si měli možnost připomenout 
tradice a zvyky Velikonoc. V Ga-
lerii Českého centra, kde v ulici 
Rue de Trône mají některé kraje 
České republiky své kanceláře, 
uspořádal 28. března Ústecký kraj 
prostřednictvím svého zastoupení 
a spolu s Českým centrem a Mu-
zeem lidové architektury v Zubr-
nicích akci Velikonoce po česku 
aneb Easter à la Czech. 
Celé sobotní odpoledne a pod-
večer patřily oficiální součásti Malí návštěvníci Velikonoc po česku v Bruselu si vyzkoušeli malování kraslic.

Říká to rozsudek správního soudu, kte-
rým byla zamítnuta žaloba Dětí Země 
na nečinnost Ústeckého kraje. Nečin-
nost se měla týkat realizace rozhodnutí 
ministerstva vnitra, kterým bylo naří-
zeno vyřídit žádost sdružení Děti Země 
o zmíněné informaci a jež je v jiném 
řízení u Okresního soudu Ústí nad La-
bem předmětem výkonu rozhodnutí.
Z rozhodnutí soudu jednoznačně vy-
plývá, že Ústecký kraj nebyl nečinný, 
když žádost Dětí Země o poskytnutí 
informace vyřídil opakovaně odlože-
ním. Dále proto z rozsudku plyne, že 
rozhodnutí ministerstva vnitra není 
vykonatelné, protože jím uloženou po-
vinnost Ústecký kraj splnil ještě před 
podáním Dětí Země na exekuci tohoto 
rozhodnutí.
Exekuční řízení je jiným řízením a roz-
hodnutí o zamítnutí žaloby na nečin-
nost nemá automaticky za následek, že 
od exekuce bude upuštěno. V exekuč-
ním řízení bude muset kraj vyčkat, jak 
rozhodne příslušný odvolací soud.  (em)

Správní soud: Kraj
postupoval správně

Bruselské Velikonoce po česku
Brusel | Zastoupení Ústeckého kraje v Bruselu uspořádalo v belgickém sídle EU další ze zajímavých setká-
ní, která jsou zařazena mezi kulturní doprovodné akce českého předsednictví v Radě EU.

doprovodných akcí současného 
českého předsednictví v Radě EU 
a k jedné ze stěžejních událos-
tí Ústeckého kraje v bruselském 
sídle unie. Během dne si na 150 
návštěvníků vyzkoušelo malování 
velikonočních kraslic, děti i do-
spělí obdivovali zručnost Dity Ve-
selé při zdobení kraslic voskovou 
batikou nebo úpravy vyškrabává-
ním a slámou od Jaroslava Prášila 
z Univerzity J. E. Purkyně v Ústí 
nad Labem. František a Daniela 
Ledvinkovi ze zubrnického skan-
zenu s sebou přivezli například 

formy na pečení beránka, řehtač-
ky, klapačky, trakař a další symbo-
ly tradičních českých Velikonoc. 
Účastníci sobotního odpoledne se 
mohli zapojit do soutěže o nejhez-
čí velikonoční kraslici a pomlázku, 
občerstvení zajistili výrobci specia-
lit z Ústeckého kraje, nechyběly 
jidáše či mazance a pro děti na 
památku řehtačky a klapačky.
Mezi účastníky „uvolněného“ od-
poledne byli vedle Čechů a Bel-
gičanů i Španělé, Poláci, Němci 
a další občané zemí Evropské 
unie. (em)

Ústecký kraj | Ústecký kraj postupo-
val správně, když odložil žádost sdru-
žení Děti Země o poskytnutí informací 
o prodloužení a prodražení výstavby 
dálnice D8 s tím, že shromažďování 
podobných informací nemá kraj ve 
své kompetenci. 

V prvním korespondenčním kole 
vypracovaly týmy projekt na zada-
né téma a předložit k němu musely 
případovou studii, ve druhém ko-
le, které probíhalo první dubnový 
den v budově střekovské obchodní 
akademie, na soutěžící čekal test 
ekonomických znalostí, ekohrátky 
a především prezentace a obhajoba 
případových studií před porotou. 
Soutěžící družstva projevila velkou 
kreativitu a nikdo svou práci ne-
odbyl. Porotci vyslechli prezentace 
projektů na pořádání koncertů, or-
ganizování klubu pro mládež, vý-
stavbu překážek pro skateboardisty 
a bruslaře, provozování centra canis 
a hipoterapie, programu pro děti 
z center Klokánek, znalostní soutěže 
o kraji a další. 
Vavříny pro vítěze si nakonec vybo-

Osm družstev v soutěži Mladý ekonom
Ústí nad Labem | Už pošesté uspořá-
dala Obchodní akademie v Ústí nad 
Labem - Střekově, příspěvková orga-
nizace Ústeckého kraje, soutěž Mladý 
ekonom, v níž studenti třetích roč-
níků středních škol kraje (obchodní 
akademie, ekonomická lycea) museli 
vypracovat projekt, osvědčit znalosti 
z ekonomie a nakonec projekt také 
obhájit před porotou. Osm soutěžních 
celků bylo z Ústí nad Labem, Děčína, 
Mostu, Teplic a Chomutova. 

jovalo družstvo Obchodní akademie 
a jazyková škola s právem státní ja-
zykové zkoušky v Pařížské ulici v Ús-
tí nad Labem, které předložilo pří-
padovou studii k pořádání Hudeb-
ního festivalu pro začínající talenty. 
Studenti Johana Ehrlichová, Lenka 
Davidová a Jan Stádník si vítězství 
zasloužili zejména vynikajícím vý-
sledkem z testu ekonomických zna-
lostí. Přesvědčivý byl i jejich výkon 
v disciplíně případová studie. 
Nejlepší v této kategorii však bylo 
dívčí družstvo Obchodní akademie 
v Teplicích (Ivana Zatloukalová, San-

dra Vašířová a Lenka Pešková), kte-
ré předložilo perfektní a do detailu 
zpracovanou studii na uspořádání 
festivalu Student Fest 2009. Přede-
vším díky němu obsadily studentky 
z Teplic druhé místo, třetí byl tým 
z VOŠ, SPgŠ a OA Most (Lenka Hr-
zánová, Barbora Stejskalová a An-
drea Kopecká) s projektem Krůček 
od srdce.
Diplomy a ceny od Ústeckého kraje 
i sponzorů oceněným žákům předal 
také člen Rady Ústeckého kraje Petr 
Jakubec, který má na starosti právě 
oblast školství. (em)
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Pro letošek samozřejmě nejsou cí-
le Baggyry menší, ale v silné konku-
renci, která se zaměří právě na oba 
úspěšné závodníky, to nebude jed-
noduché. S Davidem, který v zimě 
převzal několik ocenění, mimo jiné 
prestižní Zlatý volant 2008, jsme se 
sešli v roudnickém zázemí před po-
sledním testováním vozů na mos-
teckém autodromu.

 Jaké jsou výsledky posledního 
testování na Autodromu Most?
Poučili jsme se z loňska, kdy jsme 
zaznamenali jisté problémy s trak-
cí a udělali jsme k jejich odstraně-
ní hodně práce. Věřím, že budeme 
rychlejší v pomalých zatáčkách, což 

David Vršecký chce obhájit titul
Roudnice nad Labem | S příchodem jara se kvapem přiblížila i sezona zá-
vodů seriálu mistrovství Evropy tahačů. V loňském roce v něm slavila mi-
mořádný úspěch roudnická stáj Buggyra, když David Vršecký se stal mis-
trem Evropy a jeho kolega, Švýcar Markus Bösiger, obsadil 2. místo. David 
získal titul pro ČR po 12 letech a navázal tak na svého objevitele a učitele 
Martina Koloce, který vybojoval dva tituly v letech 1995 a 1996.

by mohlo přinést úspěch ve fran-
couzském Nogaru, kde jsme loni ani 
jednou nevyhráli. K lepším výsled-
kům by měla přispět úprava vstřiko-
vání. V testech jsou ještě pneumati-
ky. Celý tým je přesvědčen, že truc-
ky jsou připraveny k obhajobě loň-
ských pozic.

 Na konci loňské sezony jste si po-
steskl, že by to chtělo přes zimu si 
trochu odpočinout. Jak to nakonec 
dopadlo?
Moc jsem si neodpočinul. Sezona 
nám nakonec skončila až v prosin-
ci, protože jsme se připravovali na 
překonání světového rekordu na je-
den kilometr s pevným startem. Na 

letišti v Panenském Týnci jsme pře-
konali starý rekord o téměř 12 km 
za hodinu. V cíli jsme měli na tacho-
metru 255 km za hodinu, ale měří se 
dosažení průměrné rychlosti, která 
činila 171 km za hodinu. Rozjet ko-
los o hmotnosti 4,5 tuny na takovou 
rychlost je výkon. Bylo to sice něco 
jiného než příprava na klasické zá-
vody, ale dalo nám to taky zabrat. 
Na druhou stranu se tak splnil ne-
jen můj sen, ale sen i ostatních čle-
nů týmu.

 Doslechl jsem se, že určité změ-
ny doznala pravidla šampionátu?

 •

Je to tak a myslíme si, že se tak zá-
vod trucků opět přiblíží závodům 
cestovních automobilů. Pořadate-
lé chtějí závody ještě víc zatraktiv-
nit, proto změnili i způsob bodová-
ní a nasazení. Jezdci získají umístě-
ní a body v hlavním závodě a v tom 
následujícím pojede prvních osm 
v opačném pořadí a jen za polovinu 
bodů. Je tedy logické, že závodník, 
který vyhrál hlavní závod a v tom 
druhém bude startovat až z 8. pozi-
ce, bude chtít znovu vyhrát. Na dru-
hou stranu to bude znamenat pro 
stáje zvýšení nákladů. 

Seriál mistrovství Evropy 2009 
má tento pořad:

holandský Assen 9. a 10. května, ital-
ské Misano 23. a 24. května, španěl-
ské Albacete 6. a 7. června, francouz-
ské Nogaro 20. a 21. června, španěl-
skou Barcelonu 4. a 5. července, Ně-
mecko 26. a 27. července, Autodrom 
Most 29. a 30. srpna, belgický Zolder 
12. a 13. září, francouzské Le Mans 
19. a 20. září a španělská Jaroma
3. a 4. října.                                                                                

Text a foto: Pavel Aur

Nic hezkého doma ?

www.asko-nabytek.cz

HYPERNOVA
Tábor

OLYMPIA
Mladá Boleslav

Nabídka platí od 8. 4. do 22. 4. 2009, nebo do vyprodání zásob.
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KOMODA
- provedení: dekor alpská bílá/černé sklo

- rozměry: 104x87x43 cm

01040370 02

POSTEL                          01040370 01

- provedení: dekor alpská bílá/černé sklo 

- rozměry: 180x200 cm 

- včetně nočních stolků

- bez matrace a roštu

SKŘÍŇ          01040370 00

- provedení: 
dekor alpská bílá/černé sklo

- rozměry: 226x225x63 cm

8.899,-8.899,-

5.499,-5.499,-

13.399,-

Bezva nápady pro každý domov
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Soutežpro tená e týdeník  Metropol

Jméno  Příjmení

Ulice a číslo  Město  PSČ

E-mail

Odpověď: a  slouží k preparaci ryb b  slouží k signalizaci záběru  c  slouží k vnadění ryb

Odpovědní kupón

Odpovědní kupón zašlete na adresu: RING publishing s.r.o., Radniční 3, 434 01 Most
Uzávěrka soutěže 5. 5. 2009. Odměněno bude 20 správných odpovědí.

www.kapr-kaprisvet.cz

Co to je swinger?
a) Slouží k preparaci ryb
b) Slouží k signalizaci záb ru
c)  Slouží k vnad ní ryb

www.casopis-rybar.cz

Soutež̌̌
o 20× DVDo 20× DVD
Francouzská jezera

Soutežní otázka:ˇ

Ústí n. L.Ústí n. L. ●● DěčínDěčín ●● LiberecLiberec ●● Česká LípaČeská Lípa ●● PrahaPraha

Projekty ROP

UPLATN NÍ DOTACÍ Z EVROPSKÝCH FOND
P es p l miliardy korun se poda ilo získat Krajské zdravotní, a.s. na 
své projekty z Regionálního opera ního programu regionu soudrž-
nosti Severozápad. Jedním z projekt  je i „Dopln ní zdravotnického 
za ízení a p ístroj  – Nemocnice Chomutov, o.z.“ v celkové výši p es 
36 milion  korun. Pln ní tohoto projektu zapo alo již v prosinci lo -
ského roku a bylo úsp šn  završeno v b eznu.
Dotace byly mimo jiné uplatn ny k nákupu t chto za ízení:

nemocnice Ústeckého kraje

defibrilátory 
polohovatelná l žka a vyh ívané l žko  
pro intenzivní pé i
infuzní pumpy 
monitorovací systémy l žek 
ventilátor pro d ti starší 3 let a dosp lé 
odsáva ky 
injek ní dávkova e 
zvlh ova e dýchacích cest 
p ístroje pro podávání anestézie  
v etn  monitor  vitálních funkcí
kompletní sestava pro artroskopickou  
operativu
vyšet ovací st l pro RDG 
p ístroj HOLTER pro monitorování EKG 
elektrokardiografy 
p ístroj pro um lou plicní ventilaci  
a p ístroje pro m ení srde ní innosti 
plodu

Zvláště v posledních letech si ho jeho 
vlastní koníček osedlal natolik, že se-
tkat se s panem doktorem mimo vyšet-
ření v ordinaci je téměř nemožné. Věč-
ně někde na cestách, fotí, ukořistěné 
záběry pak zpracovává v počítači, třídí, 
připravuje výstavy a besedy. A když mu 
náhodou trochu času vybude, zastih-
nete ho nejspíše na zkoušce Brixiho ko-
morního souboru Teplice, pro který je 
Hubáčkův tenor nepostradatelný. 
Avšak zpět k fotografi ím. Ty z Mexi-
ka, Chile, Argentiny, Bolívie a Peru (for-

mát 20 x 30 cm), které vznikaly v le-
tech 2007 a 2008, jsou pod názvem „Po 
stopách Indiánů“ k vidění v Oblastním 
muzeu v Děčíně. Expozice je doplně-
na několika drobnostmi z oněch cest, 
třeba  krásné dřevěné masky zakoupe-
né v Chichen Itzá nebo kokového čaje 
v malých varných sáčcích a bonbonů 
z koky či stříbrného přívěsku na krk. 
Do bílinské výstavní síně U Kostela za-
půjčil Petr Hubáček kolekci snímků 
z období 2003 až 2008 nazvanou „S fo-
toaparátem na cestách“. Nasbíral je na 
různých místech Jižní i Střední Ameri-

Teplice | Titulek je zvolen úmyslně a je v něm trocha nadsázky. Fotograf 
Petr Hubáček je totiž gynekolog a po většinu svého života upírá pohled na 
zcela jiné objekty, než na jaké se zaměřuje hledáčkem objektivu. 

ky a Evropy. „Je to pel mel s různými ná-
měty, třeba práce domorodců, bicykly, vit-
ráže v oknech kostelů, fauna a fl ora, umě-
ní, cesty za fotbalem či například noční 
a snímky,“ říká autor. V další bílinské 
Galerii Pod Věží je umístěno 10 velko-
formátových polodetailů až detailů pří-
rody (40 x 60 cm).

Od černé komory k digitálu
Nikon, Kodak, Panasonic a dnes digitál-
ní zrcadlovka Olympus E- 510. S tako-
vými „mašinkami“ Hubáček pracuje. 
O úpravy se snaží minimální, maximál-
ně si pomáhá výřezem. Do barev naza-
sahuje, neretušuje, možnosti digitální-
ho zpracování snímků téměř nevyuží-
vá. „Přiznávám, láká mě to, snažím se po 
večerech doma něco zkoušet a čert ví, jak 
to bude v dalších letech. Třeba někdy uká-
žu něco úplně jiného než doposud,“ říká 
Petr Hubáček. 

Co obrázek, to příběh
V Děčíně a Bílině je k vidění zhruba 
120 fotografi í Petra Hubáčka, přičemž 
několik jeho nejoblíbenějších souběž-
ně v obou městech. Například snímek 
šestnáctiletého horníka ze stříbrných 
dolů v Potosí nebo Petrovy zamilova-
né trávy a tropické květiny, které „cvak-
nul“ při pěším sestupu pralesem z Ma-
chu Picchu. Zvláštní genius loci dýchá 
z fotografi e muže z ostrova Taquile na 
jezeře Titicaca, který, jak velí domorodá 
tradice, „štrykuje“ ponožky. Neboť nej-
zajímavější na tom celém fotografová-
ní jsou právě ty příběhy. „To, co se k té 
které fotografi i váže, co mě s ní spojuje. Co 
bych chtěl beze slov a bez své přítomnos-

ti říct návštěvníkům,“ vyznává se Hubá-
ček. Jak lze vyčíst z ohlasů návštěvníků, 
zatím se mu to daří.

Největší trápení? Výběr! 
Jsou to desetitisíce fotografi í, které za ty 
roky pořídil. Opravdu povedené kous-
ky si prý pamatuje, mnohé z nich má v  
podvědomí uložené a stačí jen je najít. 
„A pak jsou fotky, na které během pěti let 

Text: Eva Stieberová
Foto: archiv Petra Hubáčka

Porto - most Luise I.Porto - most Luise I.

zapomeneš a zrovna by se tematicky ho-
dily  třeba na panel s jízdními koly či pa-
vučinami,“ stěžuje si fotograf. Před kaž-
dou výstavou prožívá vždy stejná mu-
ka výběru. Z hrubého jemnější a z něj 
až nejjemnější vytřídění vhodných ob-
rázků. „A stejně to pokaždé skončí tak, že 
mám dvojnásobek  fotografi í než je maxi-
mální potřebné množství,“ směje se.

Výstava fotografi í Petra Hubáčka „Po 
stopách Indiánů“ v Oblastním muzeu 
v Děčíně byla k vidění do 14. dubna, bí-
linské galerie U Kostela a Pod Věží pro-
dloužily výstavu „S fotoaparátem na 
cestách“ do 15. května.

Když teplický lékař zdvihne zraky
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Na návsi pod kostelem si můžete 
prohlédnout jedno z nejstarších le-
tadel, což ocení především děti. Po-
hled z Rané na panorama s typic-
ky kuželovitými sopečnými vrcho-
ly, jimž dominuje nápadný kopec 
Oblík přímo naproti, s nadmořskou 
výškou 509 m, a na starobylé město 
Louny, s neodmyslitelnými štíhlými 

Autem na jihozápad Českého středohoří

Na jarní výlety je jihozápadní část Českého středohoří jako stvořená. Pojedete-li po silnici z Bíliny směrem na 
Louny, nemůžete přehlédnout výrazný čedičový trojvrchol Ranou, vypínající se nad stejnojmennou vesničkou, 
vzdálenou 6 km severozápadně od města Loun. Pokud zrovna bude příznivé počasí, tak výšlap na tento známý 
podlouhlý masiv není zdaleka tak krkolomný a namáhavý, jak by se na první pohled mohlo zdát.

testiálními chorobami, pomáhá také 
při léčbě jaterních chorob a kožních 
onemocnění. 
Z Loun vyjedete směrem na obec Čern-
čice a přes Veltěže, kde si můžete pro-
hlédnout historickou Sokolovnu z ro-
ku 1925, se dostanete do Slavětína. 
Už 200 m před vesnicí nesmíte opo-
menout zastavit u raně barokní kap-
le s cibulovitou bání Navštívení Pan-
ny Marie. Na místním hřbitově může-
te zajít ke hrobu českého básníka Kon-
stantina Biebla a hned vedle hřbitova 
do kostela sv. Jakuba Většího, který je 
známý svými freskami ze 14. století. 
Můžete se podívat také na bustu T. G. 
Masaryka, situovanou do blízkosti ba-
rokního statku, který také několikrát 
navštívil prezident Václav Klaus.
Ze Slavětína už není daleko do obce 
Peruc, která je jedním z nejnavštěvo-
vanějších výletních míst. Kromě toho, 
že se k této obci váže pověst o setkání 
knížete Oldřicha z rodu Přemyslovců 
a pradleny Boženy, jsou tady ještě dal-
ší zajímavosti. 
Na náměstí Emila Filly se nachází 
perucký zámek, který byl postaven 
na místě staré gotické tvrze, zmiňo-
vané již ve 12 století. Pozdější ma-
jitelé Lederburgové tady vybudova-
li zámek, jehož sochařská výzdoba 
pochází z dílny Ignáce Platzera. V té 
době byl založen také krásný zámec-
ký park. Vlastní zámek není dosud 
přístupný, ale v jeho křídle byla zno-

Text: Ludmila Petříková
Foto: Jiří Severský

Oldřichův dub je vysoký 30 m, jeho obvod 
v prsní výšce měří  750 cm, v patě 970 cm.

Raně barokní kaple s cibulovitou bání 
Navštívení Panny Marie ve Slavětíně.

Čedičový trojvrchol Raná u LounČedičový trojvrchol Raná u Loun

Pramen LunaPramen Luna

věžemi pozdně gotického chrámu 
sv. Mikuláše, vás určitě uchvátí.
Pokračovat můžete dál do Loun, kde 
na vás čeká mnoho zajímavostí. Za 
historickými hradbami v centru měs-
ta nesmíte vynechat návštěvu již zmí-
něného jednoho z nejkrásnějších go-
tických chrámů u nás, lounské muze-
um nebo galerii moderního umění Be-
nedikta Rejta, či maňáskové divadlo 
v blízkosti řeky Ohře.
Budete-li toho chtít stihnout ještě víc, 
tak musíte pokračovat směrem na 
vesnici Cítoliby. Když projedete ko-
lem lounské nemocnice a plavecké ha-
ly, dostanete se na návrší U sprave-
dlnosti, kde si můžete nabrat mine-
rální vodu ze známého Pramene Lu-
na. Tento pramen je jedinečný nejen 
svým složením, pro které se s ním 
mohou ve světě srovnávat jedině ta-
kové prameny, jako je například fran-
couzský Vichy, ale je to také nejhlubší 
pramen v České republice, který vyvě-
rá z hloubky až 1 200 metrů. Minerál-
ní voda hydrogenuhličitano - sodné-
ho typu je hypertonická a je vhodná 
k pitným kúrám u pacientů s gastroin-

vuotevřena Pamětní síň významné-
ho českého malíře, grafi ka a socha-
ře Emila Filly, který v letech 1947 - 
1952 tvořil v jižním křídle zámku. 
V opravené budově barokní sýpky 
v areálu zámeckého parku je umís-
těno Muzeum české vesnice. Otevře-
no je od úterý do neděle od 10.00 do 
12.00 a od 12.00 do 16.00 hodin. 

Naproti zámku stojí kostel sv. Pet-
ra a Pavla z roku 1725. Nedaleko pod 
zámkem najdete pseudogotickou Bože-
ninu studánku a nejdůležitější cíl výle-
tu - Oldřichův dub, který je asi 200 me-
trů z kopce pod studánkou a dostanete 
se k němu po žluté turistické značce.
Tento památný strom je jedním z nej-
známějších stromů v Čechách a podle 
pověsti se u něho scházeli v roce 1004 
Oldřich s Boženou. Je vysoký 30 m a je-
ho obvod v prsní výšce měří 750 cm, 
v patě 970 cm. Dub byl dvakrát po-
škozen požárem, nyní je rekonstruo-
ván a je státem chráněnou památ-
kou. Působivé místo milostných setká-
ní postav české historie na vás dýchne 
zvláštní atmosférou dávné minulosti.
Na jednodenní výlet je toho víc než 
dost, proto se na Lounsko budete 
muset zase brzy vrátit. Najdete tady 
ještě mnoho dalších krásných a zají-
mavých míst s množstvím historic-

kých památek, například libochovic-
ký zámek nebo zámek Panský Týnec, 
které určitě stojí za vidění.
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VÍNO A ZDRAVÍ A VÍNO A POKRMY.

D M KULTURY LITOM ICE 17.–18. 4. 2009

PÁTE NÍ PROGRAM - 10.00–18.00 hod.
S doprovodným programem „Víno a zdraví“.

SOBOTNÍ PROGRAM - 10.00–18.00 hod.
Tématicky zam en na „Víno a pokrmy“

PO ADATEL VÝSTAVY, SOUT ŽE A ODBORNÉHO SEMINÁ E 

ORTOPEDICKÉ CENTRUM s. r. o.
editel výstavy - MUDr. Pavel Kacerovský

St ekovské náb eží 51, 400 03 Ústí nad Labem
Telefax: +420 475 534 077, e-mail: michalec@ortopedicke-centrum.cz

www.ortopedicke-centrum.cz

Krásné jarní dny vám všem,

také se v posledních dnech rozplývá-
te nad tím, jakou moc mají jarní slu-
neční paprsky? Svátky jara už jsou za 
námi a před námi spousta akcí. Vý-
běr z nich nalistujete (nebo jste již 
nalistovali) na stránkách 6 a 7. Kdo 
tvrdí, že se nic neděje, bude asi mile 
překvapen. Jestliže si vyberete z na-
bízené škály tradičních akcí a osobně 
se některé z nich zúčastníte, pak vám 
přeji příjemnou zábavu.
Bavit se dozajista budou ti, kteří se 
chystají na megakoncert několikaná-
sobného Zlatého a Českého slavíka 

a letos také jubilanta Karla Gotta. Ja-
ko jedno z mála měst a jediné v sever-
ních Čechách si pro své turné vybral 
Ústí nad Labem. Možná myslel také 
na své fanoušky a především fanynky 
ze sousedního Německa, kteří to ma-
jí do Ústí nad Labem co by kamenem 
dohodil, a podle pořadatelky ústecké-
ho koncertu Marie Kucerové si již za-
mluvili stovky vstupenek. Kdo je tedy 
váhavý střelec, měl by si s koupí lístků 
na koncert na zimním stadionu pospí-
šit, aby se na něj vůbec dostalo. 
Konec května v Teplicích tradičně pa-
tří zahájení lázeňské sezony. Ta letoš-
ní je v pořadí už 855.! V květnu slaví 

i město Děčín, cosi se chystá na za-
čátku června i pro Ústečany, zábavy 
bude dost.
Ale nepředbíhejme a vraťme se 
k dnešní nabídce. V době, kdy zaměst-
nancům úřadů práce práce přibý-
vá, stále více lidí ji ztrácí. Příležitost, 
a navíc prestižní, nabízí například ar-
máda (strana 1). Také v Chomutově 
vzniknou pracovní příležitosti, město 
zahájilo největší investici ve své his-
torii (strana 2). Se sociálně demokra-
tickým poslancem a předsedou ČSSD 
Jiřím Paroubkem hovořil o diskutova-
ných tématem dnešní doby redaktor 
Pavel Aur (strana 3), hejtmanka Jana 

Vaňhová se bere za zaměstnance fi r-
my Hitachi, která odchází z průmys-
lové zóny Triangle (strana 9). 
Severočeský Metropol je ale i dnes 
o zábavě. Nemůže chybět horoskop 
a křížovka o cenu, prostor je pro ko-
níčky. Máme pro vás tip na výlet – 
tentokrát si vyjedeme na Lounsko. 
A pak že v severních Čechách nejsou 
místa, která stojí za to navštívit a ob-
divovat. Na další vás pozveme zase 
za čtrnáct dní.

Alena Volfová
šéfredaktorka
volfova@tydeniky.cz


